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ACTA DEL CONSELL PLENARI ORDINARI DE SANTS-MONTJUÏC 

Identificació de la sessió 

Núm. 4 

Data: 15 d’octubre de 2020 

Caràcter: ordinari 

Horari: de 18.50 h a les 21.45 h 

Lloc: plataforma virtual i presencial (Saló de Plens del Districte) 

 

Assistents 

 

Presidenta del Consell  

I. Sra. Neus Munté i Fernández 

 

Regidor del Districte 

I. Sr. Marc Serra Solé 

 

Regidors adscrits 

I. Sr. Jordi Castellana Gamisans (GMERC) 

I. Sra. Maria Magdalena Barceló Verea (GMCs) 

 

Consellers i conselleres 

Sra. Carolina López García (GMBComú) 

Sra. Marina Berruezo Palencia (GMBComú) 

Sra. Esther Pérez Sorribas (GMBComú) 

Sr. Xavier Farré Perisé (GMBComú) 

Sr. Ancor Mesa Méndez (GMBComú) 

Sr. Jaume Gaixas Querol (GMBComú) 

Sr. Albert Deusedes Perelló (GMPSC) 

Sra. M. Ángela Boix Junyent (GMPSC) 

Sr. Eudosio Gutiérrez García (GMPSC) 

Sra. Maria Isabel Sánchez Loran (GMPSC) 

Sr. Josep Joaquim Pérez Calvo (GMERC) 

Sra. Lourdes Vidrier Torralba (GMERC) 

Sr. Antonio Lázaro Martínez Carmona (GMERC) 
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Sr. Saoka kingolo Luzolo (GMERC) 

Sra. Ling Masferrer Lletjós (GMERC) 

Sra. Georgina Lázaro Fontanet (GMJxCat) 

Sra. Neus del Pilar de Haro Jarque (GMJxCat) 

Sr. David Labrador Gabriel (GMCs) 

Sra. Alba Gómez Rodríguez (GMBxCanvi) 

 

S’excusa 

I. Sra. Montserrat Ballarín Espuña (GMPSC)  

Departament de Serveis Jurídics - Secretaria 

Sr. Juan Carlos Parejo Perogil 

Desenvolupament de la sessió 

La presidenta dona la benvinguda a la sessió ordinària del Consell Plenari del Districte de 

Sants-Montjuïc al regidor, consellers i conselleres municipals que assisteixen al Ple 

semipresencial, al saló de plens del Districte, i també als que segueixen el Ple a través 

d’Internet. 

 

Abans de passar a l’aprovació de l’acta de la sessió ordinària de 9 de juliol de 2020, la 

presidenta comenta dues qüestions prèvies. La primera té a veure amb quatre peticions de 

paraula que havien rebut per al Ple. Informa que segons el criteri que han anat mantenint des 

de ja fa temps al Districte, sempre han demanat que es tracti d’aspectes que estiguin 

relacionats amb els punts de l’ordre del dia d’impuls i control, la qual cosa no es dona en les 

quatre peticions de paraula. El Govern farà resposta per escrit de les preguntes o peticions 

d’informació que aquestes persones o entitats realitzen i a més a més, com és habitual, 

emplaça a tothom a participar de la propera audiència pública, que es convocarà properament. 

Menciona que les persones que havien sol·licitat paraula són la senyora Balduque, el senyor 

Garreta, la senyora Ergueta i l’AMPA de l’escola Can Clos.  

 

Seguidament, la presidenta dona la paraula al secretari, perquè pugui exposar la segona 

qüestió prèvia. 

 

El secretari saluda els assistents i exposa, perquè consti en acta, que a la sessió anterior es 

va produir una incidència en la presentació i en la formulació del prec per part del Grup 
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d’Esquerra Republicana, que era relatiu als accessos a la muntanya de Montjuïc. Explica que 

s’han fet les comprovacions pertinents i que efectivament s’ha de considerar que el prec que va 

llegir la consellera del grup municipal d’Esquerra Republicana és el que efectivament va 

acceptar el Govern del Districte. 

A ) Aprovació de l’acta anterior ordinària de 9 de juliol de 2020 

Assabentat del seu contingut, el Consell la dona per aprovada.  

 

B) Part informativa:  

1. Despatx d’ofici 

La presidenta passa a la part informativa, al despatx d’ofici, que també s’ha posat a disposició 

de tots els membres.  

 

2. Mesura de Govern 

2.1. Pla de xoc COVID-19 comerç, mercats i restauració del Districte de Sants-

Montjuïc 

 

La presidenta introdueix les mesures de govern, concretament el pla de xoc COVID-19 

comerç, mercats i restauració del Districte de Sants Montjuïc i passa la paraula a la consellera 

M. Ángela Boix perquè pugui exposar la mesura per un temps màxim de sis minuts. 

 

La consellera M. Ángela Boix Junyent, GMPSC, exposa que per la complexitat de la situació 

i la seva incertesa l’impacte del comerç sobre la ciutat i els barris ha estat molt fort i s’estan 

vivint grans canvis de manera accelerada. Afegeix que l’objectiu d’aquesta mesura és doble: 

ajudar a solucionar les mancances que ja tenia i superar l’impacte que té la COVID. Explica que 

neix per ajudar, perquè tingui la capacitació i una resposta a la situació actual i les futures que 

puguin succeir. Són quatre línies estratègiques, amb vint-i-sis mesures i que cada una d’elles 

penja de diferents punts. És una mesura que s’ha treballat amb els eixos comercials i entitats 

del sector, on s’han recollit les aportacions i on els grups polítics han pogut fer també les 

pertinents consideracions.  

 

Esmenta les quatre línies, que són: l’adaptació del comerç als canvis i els reptes sanitaris i 

econòmics; la innovació i formació com a element de canvi; el comerç i la seva transversalitat 
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en polítiques territorials; la sostenibilitat ambiental en l’activitat econòmica. Tot això es fa des de 

la governança i la participació, com els consells d’Economia, Empresa i Ocupació, el grup 

motor del Pla de desenvolupament econòmic, comissions sectorials de Poble-sec, grup de 

desenvolupament socioeconòmic del barri de Sants-Centre, comissions de comerç, Institut 

Municipal de Mercats. 

 

Especifica que algunes d’aquestes mesures ja les han aplicat des del minut zero. En les altres, 

hi estan treballant i d’altres són per a la campanya de Nadal, que tenen un ampli ventall per 

treballar per al futur. Comenta que la voluntat de l’equip de govern és teixir llaços d’enfortiment, 

fent que les conseqüències nefastes de la pandèmia obrin una oportunitat per sorgir com una 

eina de treball i poder fer plantejaments diversos amb àmplies possibilitats adaptades a 

cadascuna de les necessitats de cada comerciant, restauradors i també les necessitats dels 

mercats. S’ha posat de manifest que el comerç tenia mancances i que ara és el moment de 

treballar per actualitzar i repensar noves maneres d’arribar al consumidor. Diu que treballaran 

perquè, quan totes aquestes adversitats passin, puguin dir que han après que hi ha maneres 

diferents de fer comerç i que fins al mes de març, abans de la pandèmia, no es considerava 

que fossin una eina de necessitat prioritària. Per això, demana l’aprovació i la col·laboració de 

la resta de consellers per fer un cartipàs de treball útil.  

 

La presidenta, abans de passar la paraula perquè els diferents grups puguin posicionar-se 

sobre aquesta mesura de govern, passa la paraula al secretari, que comprovarà que tots els 

consellers municipals estan connectats i, per tant, poden continuar desenvolupant el Ple amb 

normalitat. 

 

El secretari llegeix els noms dels consellers per comprovar l’assistència dels que estan 

connectats virtualment. La presidenta continua amb el Consell Plenari, un cop comprovada 

l’assistència. Recorda que han escoltat l’exposició de la mesura de govern a càrrec de la 

consellera Boix i que ara és el torn dels grups, que tindran tres minuts per posicionar-se al 

respecte.  

 

La consellera Alba Gómez Rodríguez, GMBxCanvi, assegura que des del seu grup 

municipal ja van mostrar la seva preocupació pel comerç de proximitat en el Ple anterior. Diu 

que estan molt contents que tot el que havien demanat s’hagi recollit en aquest pla de xoc, com 

per exemple, les campanyes per acostar totes aquestes empreses al món virtual, la formació, 

ajuts des d’entitats públiques com Barcelona Activa. Celebra que a més es tracti d’un pla 

ambiciós, que vagi més enllà amb la incorporació de donar facilitats a tothom per orientar i 
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cercar els ajuts que cadascú necessiti en aquests moments difícils que estan passant degut a 

la pandèmia.  

 

Indica que entenen fonamental l’adaptació als reptes sanitaris dels negocis i mostra la seva 

alegria en veure que també s’ajudarà en aquest punt. Aquest tipus de plans, afegeix, redunden 

en beneficis no solament pel comerç sinó també per a tots els veïns. Es mostra a favor de les 

iniciatives que ajuden a tenir un districte més segur en el qual es pugui viure de la millor 

manera possible en els temps que venen. Per tot això, expressa el vot favorable de Barcelona 

pel Canvi.  

 

El conseller David Labrador Gabriel, GMCs, comença recordant una cosa que ja van 

recordar els membres de l’oposició quan els van presentar l’esborrany d’aquest pla de xoc, que 

és necessari una dotació pressupostària i un pressupost desglossat que indiqui com es pot 

realitzar aquest pla, i que encara no ho han rebut, perquè ni constava en l’esborrany que van 

rebre primer ni en el definitiu que acaben de rebre. Tot i que admet que el Govern era conscient 

del fet i que ho facilitaria, segueix recordant que si no es fa un desglossament amb els imports 

previstos, estarien parlant d’una cosa no efectiva.  

 

També dona les gràcies al Govern del Districte i a la consellera Àngels Boix per la possibilitat 

que van donar als partits de l’oposició de fer propostes o esmenes al text original. Des de 

GMCs, diu que van sol·licitar que, en el punt 4.2 «Impulsem acompanyament a la campanya de 

Nadal», es modifiqués la data original que constava en el text de l’esborrany, perquè constava 

des de començaments de desembre fins al 5 de gener i es posés des del 13 de novembre fins 

al 5 de gener. Atès que davant d’aquesta situació tan crítica pel sector i tenint en compte que 

alguns negocis, com els de joguines, roba, perfums, etcètera, facturen el 60 per cent anual en 

el mes i mig que dura la campanya de Nadal, era molt important començar com abans millor a 

dinamitzar i promocionar la campanya de Nadal, ja que molts negocis tenen les seves 

esperances posades en aquesta campanya. A més, també troba interessant que a mitjans de 

novembre es pogués enllaçar amb el Black Friday que es fa el darrer divendres, en aquest cas 

el 27 de novembre. Reconeix que el Govern s’hi va mostrar disposat i que efectivament va 

canviar les dates a novembre, com consta en el document final. 

 

A continuació, fa esment d’una sol·licitud de GMCs d’una esmena: afegir al punt 2 suport de 

contenció econòmica, habilitar una delegació de l’oficina de serveis d’atenció i informació a les 

empreses i autònoms en el Districte per tal de facilitar l’atenció i gestió al seu teixit comercial i 

empresarial i evitar que s’hagin de desplaçar fins a la seu central ubicada al carrer Llacuna del 
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Poble Nou. Diu que li han indicat que obrir una delegació de l’oficina al Districte és més 

complicat, perquè depèn de Barcelona Activa, però mostra confiança en que, a la llarga i amb 

voluntat política, es pot aconseguir aquest fet. Acaba demanant i recordant que és important 

per un futur proper acostar aquesta oficina dels comerços a Montjuïc.  

 

Finalment, mostra el seu suport si s’han consensuat totes aquestes mesures amb les entitats 

del Districte, ja que cal impulsar el comerç en aquests moments tan difícils i així s’evita la 

pèrdua de llocs de treball, i també demana dotar amb recursos suficients i no plànyer despeses 

en aquest pla, perquè s’han d’evitar les pèrdues en el comerç de proximitat i l’activitat 

econòmica de la zona i dels autònoms. Troba que aquest pla de xoc ha de durar el que calgui 

fins que el comerç i l’activitat econòmica recuperin els nivells d’abans de la crisi.  

 

La consellera Georgina Lázaro Fontanet, GMJxCat, agraeix, en primer lloc, l’explicació que 

ha fet la consellera i també la voluntat del Govern d’incorporar aportacions per part de la resta 

de grups. Malgrat tot, fa notar que és un tema que fa temps que s’està treballant i que enviar-

los l’última versió hores abans del Ple no ha ajudat gaire a veure aquells temes que estaven 

pendents.  

 

Remarca que un dels temes més importants era el pressupost total de la mesura. Hi ha algun 

esment d’alguna partida concreta, però no troba el pressupost total; diu que, com ja va 

manifestar en la reunió que van tenir, tot aquest plegat de mesures sense una adjudicació 

pressupostària acaba sent paper mullat. Per a poder dur a terme les mesures que s’inclouen, 

reclama destinar-hi diners. No se’ls diu amb quins recursos, únicament s’esmenta quin òrgan 

assumirà aquest cos. Al seu entendre, això desllueix tota la tasca que s’ha fet amb els diferents 

actors del Districte, eixos comercials, associacions i els grups de treball.  

 

També destaca que, veient el contingut de la mesura, creuen que s’hauria pogut presentar al 

Ple de juliol. Entén que el fet de presentar-lo a l’octubre era poder tenir una millor concreció en 

alguns aspectes i no ha estat així, com és el cas del pressupost. I també reconeix que hi ha 

algunes mesures que cal aplanar-les ja que únicament es mencionen en una frase.  

 

En referència al marketplace, creu que van una mica tard. Posa com exemple altres municipis 

amb un pressupost molt inferior que van desenvolupar plataformes en aquest aspecte. A més 

d’acabar els projectes que consten dintre de la mesura, com és el projecte «Radars» i el 

contacte amb el comerç, el «Comerç accessible» de la Marina o «Cuines del món» ja es feien 

fins ara. I també s’inclouen mesures de ciutat que s’han realitzat.  
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Troba a faltar esmentar el turisme en la mesura. Admet que és un element diferenciat del 

comerç i que té les seves pròpies sinergies, però és evident que cal tenir en compte l’impacte 

que té el turisme als comerços i restauracions del barri. Per tant, tot i no ser una mesura que 

s’inclou, suggereix tenir-ho en compte, almenys l’espectre.  

 

Amb relació a la proposta de locals buits, diu que, a la Comissió d’Economia, es va parlar d’un 

estudi que s’estava fent en l’àmbit de ciutat sobre els locals buits existents i li agradaria saber si 

es tenen les dades, que es poguessin facilitar les dades del Districte. També vol saber quin 

grau d’acollida va tenir al Districte els ajuts del lloguer als propietaris de locals comercials. És 

una mesura que es va fer a escala de ciutat i tenen entès que no ha acabat de tenir una molt 

bona acollida i volen saber si el Govern té les dades del Districte.  

 

De totes maneres, espera que totes aquestes línies estratègiques que s’han planificat en la 

mesura es puguin dur a terme, sobretot amb un pressupost adequat. I demana que tan bon 

punt el Govern tingui una concreció dels pressupostos, si la poden fer arribar. I finalment 

demana que amb la propera regulació dels APEUs també pugui haver-hi aquest consens entre 

el Govern municipal i es pugui afegir també a la mesura de govern. 

 

El conseller Antonio Lázaro Martínez Carmona, GMERC, si bé agraeix la mesura de govern 

de comerç, destaca el suport al sector, la duresa de les mesures que s’estan prenent, però la 

seva necessitat. Reconeix que són mesures que es prenen arreu d’Europa i que han d’aplanar 

la corba per poder tenir la millor campanya de Nadal possible. També troba impresentable que, 

en un moment així, l’alcaldessa digui una cosa i el primer tinent d’alcalde, just el contrari. 

Reclama dinàmiques que acompanyin les decisions dures que s’han de prendre. Recorda que 

molts comerços s’han vist abocats a tancar o a endeutar-se en el millor dels casos.  

 

Comenta que en moltes de les mesures, hi ha un retard considerable en la seva implantació i 

un cas paradigmàtic ha estat el de les terrasses. Considera que les administracions liderin el 

procés de digitalització dels eixos comercials, ja sigui a través de plataformes de barri, 

barcelonines o de país. Finalment, el conseller Martínez remarca la necessitat de garantir el 

futur de les entitats comercials, la seva estructura de dinamització. Diu que sense entitats, no hi 

ha xarxa, ni diàleg entre Administració i comerç per solucionar els problemes comercials i de la 

societat plural. 
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El regidor del Districte respon breument a algunes de les coses. En primer lloc, agraeix tots 

els comentaris, les propostes que han fet els consellers. Esmenta que treballen amb un 

calendari molt ajustat, amb tres o quatre setmanes per poder treballar la mesura conjuntament. 

Reconeix que és una mesura viva i que s’ha anat construint i hi ha hagut diferents versions 

d’aquesta mesura. I admet que la darrera versió s’ha enviat el mateix dia, però també recorda 

que porten setmanes treballant-la.  

 

Pel que fa al pressupost, comenta que evidentment que està fet, que hi ha un pressupost 

previst tant per les mesures de ciutat, com per les mesures pròpies de districte, però admet que 

no s’ha adjuntat a aquesta mesura i es posa a disposició dels consellers per poder tractar el 

pressupost i sobretot la seva execució, perquè entén que el que interessa és que aquestes 

mesures que estan sobre paper puguin acabar sent una realitat i ajudar en el comerç de 

proximitat dels barris. 

 

3.  Informe del Regidor  

 

La presidenta passa al següent punt, que és l’Informe del regidor, i passa la paraula al regidor 

del Districte perquè pugui exposar-lo. 

 

El regidor del Districte dona la benvinguda a tots els que estan seguint el Ple. Diu que 

intentarà fer un informe breu perquè ja van una mica tard, però en vol destacar algunes de les 

qüestions que creu que són més importants dels darrers mesos i d’alguna manera per retre 

comptes de la feina feta.  

 

Recalca que estem enmig d’una crisi molt greu, una crisi sanitària que té una declinació a 

escala social i econòmica, una crisi sense precedents i la voluntat del Govern municipal ha 

estat, des del minut zero, treballar perquè allò més important de la ciutat, que són els seus 

veïns i veïnes, estiguin coberts en els àmbits més bàsics de la vida. Afirma que d’això va 

aquest informe, acompanyant les persones que estan en situació de vulnerabilitat, incrementant 

la capacitat sanitària de la ciutat, reduint els impactes sobre l’economia familiar i el món del 

treball i també donant suport a sectors claus com és el comerç, les empreses, però també el 

sector cultural.  

 

Tot això, recorda, des d’un districte amb competències molt limitades i amb dèficits també en 

l’àmbit pressupostari. Esmenta que s’ha afrontat aquesta situació en un mandat que venia amb 

un pressupost expansiu, un dels més expansius de les últimes dècades, amb un consens de 
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partits d’esquerres, amb grups d’esquerres i que d’alguna manera ha estat una bona base per 

afrontar aquesta crisi. Però també reconeix que s’ha hagut de fer una modificació 

pressupostària en el darrer Ple de juliol de 90 milions d’euros. Aprofita també per agrair a tots 

els grups municipals que van donar suport a la modificació pressupostària i que ha permès que 

hi hagi un fons específic per fer front a la crisi, un fons de 90 milions d’euros, amb 35 milions 

d’euros de pla de xoc social, 30 per a reactivació econòmica, 15 per a la transformació i 

l’adaptació de l’espai urbà, i 10 dedicats a l’àmbit cultural i de l’educació. 

 

També fa una menció prèvia a que van tenir una trobada amb tots els grups municipals per 

traslladar-los la situació econòmica existent. Fa unes setmanes es van poder reunir i comenta 

que va notar molt bona sintonia, molta comprensió per part de tots els grups i espera que 

aquest clima de diàleg, aquest clima de construir junts davant d’una situació adversa o una 

situació difícil, permeti també anar fent tot un exercici de priorització. Perquè, davant d’una 

situació de crisi, demana prioritzar les intervencions perquè puguin tenir el màxim impacte 

possible.  

 

Seguidament, entra en el fons de l’informe i comença per un dels temes que creu que més ha 

preocupat en les darreres setmanes i els darrers mesos, que ha estat l’inici de l’activitat escolar. 

Creu que, mirat amb perspectiva, es poden felicitar de que l’inici de l’activitat escolar s’ha pogut 

fer amb força normalitat dintre de la situació d’excepcionalitat que hi ha al país, a la ciutat, però 

també al Districte i als centres dels barris. Com a Districte, repassa que han tingut un paper 

important oferint equipaments municipals per a poder garantir espais segurs i amplis, perquè 

aquesta activitat educativa es pogués dur a terme de la forma més segura possible, un total de 

trenta espais exteriors i dos d’interiors per a les escoles públiques, sis espais exteriors per a les 

escoles concertades. Afegeix que també ham estat treballant amb parcs i jardins al parc de 

l’Espanya Industrial, la plaça de la Farga, els jardins de Celestina Vigneaux, el parc de la 

Primavera, els jardins de Walter Benjamin i l’illa dels 3 Horts són tots els espais que han posat 

a disposició dels centres educatius del Districte.  

 

Suposa que, si no hi ha hagut més antelació en aquestes mesures i sobretot més recursos, ha 

estat perquè des del Departament d’Ensenyament s’ha anat molt tard, i ho han denunciat, a 

l’hora de poder acompanyar tot aquest procés. Explica que es va poder reunir amb la immensa 

majoria dels directors de les escoles de tots els centres educatius, tant de primària i secundària 

com també d’estudis superiors i postobligatoris del Districte. Van poder compartir alguns dels 

seus neguits. Aprofita també per fer un gran reconeixement a la seva tasca, ja que no només 

s’estan dedicant a l’educació, sinó que estan gestionant a peu d’escola, a peu d’institut una 
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situació d’emergència sanitària, amb un gran desgast també en l’àmbit professional per part de 

tots els equips.  

 

En segon lloc, en l’àmbit de la salut, el regidor destaca la intervenció del Districte, que també és 

semblant a la que han fet en l’àmbit de l’educació, posant a disposició equipaments municipals i 

equipaments de proximitat per incrementar la capacitat del sistema públic de salut. Posa com a 

exemple que han ofert espais per a les campanyes de vacunació, que seran imminents; diu que 

hi haurà equipaments municipals del Districte al servei de les campanyes de vacunació i també 

ofereixen espais per a les campanyes de cribratge massiu. Un exemple d’aquest cribratge 

massiu és el de l’Escola Barrufet fa dues setmanes, que va ser pioner a tot Catalunya, amb un 

cribratge on van haver-hi molt bones dades: només es van detectar dos casos positius i es van 

confinar, per tant, dos grups. 

 

Afirma que tota aquesta crisi sanitària està tenint uns efectes, uns impactes a escala 

econòmica i social i això els preocupa molt. Recorda que n’han parlat en diverses ocasions en 

el Ple, i explica que estan intentant revertir-ne les conseqüències socials d’alguna manera a 

través del reforç dels equips de Serveis Socials i de les prestacions que es donen des de 

Serveis Socials. Diu que en el Districte de Sants-Montjuïc han doblat el nombre d’ajudes 

respecte de l’any anterior, però que només amb els recursos municipals no serà suficient i per 

això destaca que és molt important el paper que està tenint el Govern de l’Estat. És clau que en 

un moment en què tornem a anar a un cert confinament i que alguns sectors estan sent 

especialment afectats per aquest confinament i que se’ls acaba forçant la paràlisi econòmica –

com ara l’hostaleria, la restauració, el comerç, el turisme...és molt important que es mantingui 

l’escut social; és molt important que es mantinguin els ERTOs i tot el sistema de prestacions.  

 

Esmenta que les relacions amb l’Estat estan donant bons resultats en l’àmbit de l’habitatge; 

s’ha conegut que hi ha hagut un acord amb l’Estat perquè en el proper pressupost general de 

l’Estat hi hagi una aportació per a Barcelona de 72 milions d’euros per a promocions d’habitatge 

públic. Per tant, un acord històric que permetrà d’alguna manera promoure l’accés a l’habitatge 

al Districte de Sants-Montjuïc. També comenta que hi ha algunes novetats més en l’àmbit de 

l’habitatge: s’està desenvolupant un projecte d’habitatge industrial al Districte a través de 

mòduls prefabricats, edificis d’allotjament de construcció ràpida, com són els APROP. Afirma 

que han fet una prova pilot a Ciutat Vella que ha anat molt bé i que ara estan treballant amb 

una pastilla del carrer Quetzal, que donarà lloc a un edifici molt més gran que el de Ciutat Vella, 

un edifici de deu plantes que podrà tenir quaranta allotjaments. Destaca que el millor de tot és 
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que permet una intervenció molt ràpida: en només dotze mesos aquest projecte podrà ser 

realitat i podran haver-hi ja veïns vivint en aquests allotjaments.  

 

També en l’àmbit de l’habitatge en la seva vessant cooperativa, manifesta que han tingut una 

novetat, que és l’adjudicació a la cooperativa Sotrac del solar de Can Batlló i, per tant, s’hi 

acabarà construint una cooperativa en cessió d’ús, en aquest cas amb trenta-vuit habitatges en 

condicions d’accés d’habitatge de protecció oficial. En aquest àmbit de la lluita contra les 

desigualtats, fa menció específica al Pla de barris. El Pla de barris durant aquestes setmanes 

també de crisi ha estat treballant en projectes nous, dels quals destaca un projecte que li fa 

molta il·lusió, a l’àmbit del Districte, que és el nou servei «Concilia», en el barri de la Marina, a 

la Pepita Casanellas, amb el qual famílies monoparentals i famílies en situació de vulnerabilitat 

podran d’alguna manera deixar els seus fills perquè puguin seguir amb el seu dia a dia i puguin 

tenir un respir i ajudar-los a conciliar, un servei absolutament gratuït.  

 

Pel que fa al Pla de barris, el regidor afirma que també han sabut que hi haurà un nou Pla de 

barris per a aquest segon mandat, amb una dotació econòmica de 150 milions d’euros i amb 

novetats importants al Districte de Sants-Montjuïc: hi haurà Pla de barris al barri del Poble-sec i 

mantindran el Pla de barris a la Marina. Els projectes que hi ha en l’àmbit d’ocupació, de 

rehabilitació d’edificis i d’educació es mantindran a la Marina i podran fer un pla de barris 

integral al barri del Poble-sec, amb l’objectiu de lluitar contra la gentrificació, reduir les 

desigualtats i reactivar també l’economia en el context actual.  

 

I pel que fa a l’economia i reactivació econòmica, com a Govern han volgut presentar aquest 

mateix dia una mesura específica del Pla de xoc en l’àmbit del comerç, dels mercats i de la 

restauració. Admet que l’escenari és molt advers; les previsions de caiguda del PIB a l’àrea 

metropolitana és d’entre el 10 i el 12,5 per cent i, per tant, serà molt important que aquestes 

mesures puguin concretar-se i puguin ser una realitat al Districte. Explica que, quan ha tingut 

l’ocasió de poder parlar amb el teixit comercial del Districte, el que li arriba és que està 

aguantant almenys molt millor que a altres ciutats o altres barris, sobretot barris que depenien 

més del monocultiu del turisme. El comerç i l’economia del Districte estan aguantant i creu que 

cal seguir treballant ben a prop i donant-los suport. 

 

A continuació esmenta específicament la qüestió de la seguretat. Les dades que hi ha de 

seguretat són dades millors de les que hi havia, tot i que admet que mai seran dades bones, 

perquè mentre hi hagi casos puntuals d’inseguretat, denúncies per fets delictius, mai es pot dir 
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que siguin dades bones, però el que sí que veuen és que en el període d’agost fins a setembre 

han baixat un 38 per cent els fets delictius en el Districte de Sants-Montjuïc.  

 

Afirma que han estat treballant molt intensament amb fets puntuals, com ha passat en el barri 

del Poble-sec a l’estiu, problemes d’inseguretat que hi havia vinculats a una banda, una màfia 

organitzada que cometia delictes. El Govern va estar treballant amb la propietat de l’edifici que 

ocupaven, amb els veïns, amb les entitats, amb el sector comercial i van aconseguir finalment –

més tard del que els hauria agradat– desallotjar-los i poder detenir les persones que havien 

d’alguna manera generat més distorsió al barri, que havien comès més delictes.  

 

També relata que les darreres setmanes també hi ha hagut un petit focus d’inseguretat al barri 

de la Marina, que no és tant un grup concret, ja que els fets delictius que s’han comès en el 

barri de la Marina eren fets més aïllats, de grups diferents, no era un grup que fossin veïns de 

la Marina, sinó que eren persones que no vivien a la Marina, però que hi ha hagut d’alguna 

manera la mala sort de que han acabat coincidint dos o tres fets delictius molt greus de 

robatoris amb violència al barri de la Marina. Afirma que ho han estat treballant amb els Mossos 

d’Esquadra, amb Guàrdia Urbana, a qui aprofita també per agrair la gran tasca que han fet, i 

també amb el teixit comercial, amb qui ha tingut l’oportunitat de veure’s aquests dies, de parlar 

molt i de transmetre un missatge de tranquil·litat i de seguretat, que creu que està sent molt ben 

rebut.  

 

Finalment, pel que fa a la neteja i el verd, confirma que estan ja en el tram final del procés 

d’adjudicació del nou contracte de neteja i recollida de residus. És un contracte molt important, 

segurament el més gran de l’Ajuntament, 307 milions d’euros anuals i que suposarà un 

increment de 250 persones, importantíssim, que hi haurà a més al carrer netejant i cuidant de 

l’espai públic. Diu que en diferents ocasions n’havien parlat amb els grups, pel que fa al 

manteniment del verd, que hi havia hagut en algun moment alguna interpel·lació. Reconeix que 

degut a les conseqüències del temporal Gloria, que ara queda molt lluny, però va ser el passat 

gener i també a les restriccions en plantilla per l’emergència sanitària, s’ha hagut d’alguna 

manera de fer certa contingència en les actuacions en el verd. Però ara que despleguen un nou 

pla de cura i de manteniment del verd amb dos-cents nous punts, set-centes persones 

repartides en cinquanta brigades a tota la ciutat i, per tant, assegura que en les properes 

setmanes es notarà que el manteniment del verd, la sega de gespa, el desbrossament 

d’escocells, la revisió, plantació i poda d’arbrat tornarà d’alguna manera a posar-se al dia.  
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El regidor acaba la intervenció amb una menció específica al sector de la cultura, un sector de 

la cultura al Districte de Sants-Montjuïc que creu que s’ha mostrat prou fort en un context molt 

advers, amb grans esdeveniments, com hi ha hagut al castell de Montjuïc, el Sala Barcelona, 

que es torna a reprendre, concerts per salvar les sales de festa; també els esdeveniments que 

hi ha hagut a l’estiu a l’esplanada de l’estadi de Montjuïc. Montjuïc ha estat un coixí per salvar 

la cultura de la ciutat. També amb les festes de la Mercè que, per primera vegada, s’han fet al 

barri de la Marina, als jardins dels Drets Humans amb la Biennal del Pensament que aquells 

dies també s’està desenvolupant a la ciutat i que té com a escenari la Lleialtat, la Cuina del 

Mercat de Sants, el Carner de la Marina, la Fundació Miró i el Teatre Lliure.  

 

Vol fer una menció específica a la cultura d’arrel comunitària, a la cultura popular, als 

organitzadors de les festes majors dels barris del Districte, que creu que han sabut demostrar 

que la cultura popular també és segura. Pensa que han generat precedent a escala de ciutat, a 

escala de Catalunya i per d’alguna manera demostrar que els veïns autoorganitzats, les entitats 

veïnals també podien complir amb els requisits sanitaris i podien organitzar esdeveniments 

culturals.  

 

La senyora Alba Gómez Rodríguez, GMBxCanvi, saluda els regidors, companys i veïns que 

els acompanyen una vegada més d’una forma no habitual a través de les pantalles. Sap que no 

és el mateix i per això els dona les gràcies.  

 

Recorda que fa un any que es celebrava el primer Consell Plenari de caràcter ordinari del 

mandat. Al llarg de l’any han passat moltes coses en el Districte: han discutit sobre 

pressupostos i ordenances fiscals, la creació de nous equipaments pels barris, han parlat de 

com fer front, des de diferents visions, al problema de l’habitatge, la mobilitat, l’incivisme, la 

seguretat a les places i la reducció del soroll en diferents barris que en pateixen, entre molts 

altres temes. Malauradament, diu que tots aquests debats s’han trobat entelats per una crisi 

sanitària sense precedents recents, la COVID-19. La crisi de la COVID-19 ha marcat l’actuació 

política tant del Govern com de l’oposició i, sens dubte, s’han alterat les prioritats de tothom.  

 

Afirma que venen temps complicats i que es demanarà unitat, responsabilitat i capacitat de 

transacció per part de tothom. El seu grup no pretén fer una oposició destructiva, ans al 

contrari, volen ser útils al Districte. Recorda que ja ho van ser en la primera discussió del PAD, i 

torna a estendre la seva mà perquè aquests plans estratègics del mandat tinguin els màxims 

suports per sortir endavant. Per aquest motiu, insten el Govern a reobrir les converses amb els 
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grups municipals per tractar aquest tema. Entenen que ara més mai calen grans acords amplis i 

transversals, que vagin més enllà i superin les fronteres ideològiques.  

 

Pel que fa al que ha comentat el regidor en el seu informe, diu que no es pot aturar en tots els 

seus punts, perquè són molts, però que intentarà treure’n algun. Posa com exemple el tema 

sanitari, que diu que probablement és el tema que més preocupa per la seva complexitat. Per 

això, en aquest Consell Plenari demana quina és la planificació que s’està portant a terme com 

a previsió al que sembla que està per arribar. Afirma que li agradaria estar al dia de tota la 

informació necessària per a poder ajudar a fer front a aquesta situació, que segueix sent 

prioritària.  

 

Pel que fa a l’inici del curs escolar, recorda que va ser una gran incògnita i que en aquest 

moment és una gran preocupació per tothom. No pot ser, afirma, que s’hagin hagut 

d’assabentar del confinament d’escoles del Districte per missatges de veïns o per la premsa. 

En una matèria tan important com aquesta, troba que el Districte podria enviar informació 

directa, per tal de facilitar que tots els consellers tinguin informació oficial de primera mà.  

 

Quant al comerç, declara que alerten de la situació dels comerços del Districte des de fa 

mesos. Recalca que tots entenien la importància d’estimular el comerç de proximitat, i 

probablement des del que s’ha viscut els darrers mesos s’ha convertit en un tema més prioritari, 

si pot ser. Per tot plegat, en plens anteriors des del seu grup han portat mesures enfocades al 

comerç i ho seguiran fent. Confia que el pla que es proposa des del Districte doni els fruits que 

tots desitgen. 

 

Pel que fa a la festa major, entenen i comparteixen les restriccions que s’han establert, encara 

que afirma que l’han viscuda amb tristesa per aquells que no l’han pogut gaudir plenament. 

Confia que l’any vinent la puguin viure en tota la seva esplendor. Dona l’enhorabona al barri del 

Poble-sec per haver entrat en el Pla de barris. I acaba afegint un aspecte que, per al seu grup, 

és imprescindible: el fenomen de l’ocupació il·legal, que sembla que prolifera a la ciutat. Troba 

que ens hauríem d’avergonyir de ser una de les ciutats punteres en matèria d’ocupació i 

demana que no mirem cap a l’altra banda perquè això posa de manifest dues coses: el 

desastre social que suposa que hi hagi gent que no tingui accés a l’habitatge i la vulneració 

d’un dret fonamental, com és la propietat privada.  

 

Demana abordar amb molta serietat aquest debat i ser capaços de deixar de banda la ideologia 

per donar pas a les idees. Vol creure que, en aquest Ple, són capaços de posar-se d’acord per 
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abordar aquesta problemàtica. Al final, aquest fenomen té un rerefons duríssim, les persones 

que pateixen, i cal donar-hi resposta. Per acabar, dona les gràcies al regidor per les 

explicacions i insisteix en que considera que seria bo per a tothom que se’ls facilités més 

informació des del Govern del Districte.  

 

El conseller David Labrador Gabriel, GMCs, dona les gràcies primer als veïns i entitats que 

segueixen el Ple per les xarxes, pel seu interès. En aquests moments tan complicats, amb un 

repunt dels casos de la COVID-19, destaca que és important tots estiguin units i preparats pel 

que pugui arribar. Vol començar amb un record per a les associacions, entitats, mitjans de 

comunicació i veïns dels barris que, malgrat la pandèmia que ens ha tocat viure i que ha 

canviat les vides de tothom, estan intentant que es recuperi una mica la normalitat en el 

Districte.  

 

Afegeix que, durant aquests mesos, aquestes entitats han intentat no perdre el contacte amb el 

barri, organitzant petits actes amb totes les mesures de seguretat pertinents, com són les 

ofrenes de flors que es van fer a Sant Bartomeu en la festa major de Sants, la festa menor de la 

Bordeta, els actes que es van fer a la festa major d’Hostafrancs, l’exposició de «La meva 

ombra, l’altre jo», que va fer Neus Borrell, membre de l’associació d’artistes de la Marina, 

l’entrega dels premis Nextdoor, del Superbarri 2020, assignat a Creu Coberta i celebrat per 

l’Associació de comerciants, o per exemple, la festa de l’esport de Sants 3 Ràdio, que va ser 

organitzada de manera magnífica. També felicita l’escola de música Farré, tota una institució en 

el barri que enguany ha fet cinquanta anys. També lamenta que en altres ocasions s’han hagut 

de suspendre els actes per motius sanitaris i espera que, per exemple, a la festa major de 

Poble-sec o de la Marina o les paelles que es fan en els barris de la Marina, es puguin fer l’any 

vinent i que tothom ho puguin celebrar.  

 

També lamenta i té un record per tots aquells veïns que han mort i en aquest sentit vol recordar 

també l’absència del senyor Francesc Boix i Torres, tota una institució en el barri de Plus Ultra i 

en els barris de la Marina.  

 

A continuació passa a parlar de l’actualitat. Diu que està molt preocupat per la situació sanitària 

i les batzegades del Govern de la Generalitat, que anuncia mesures improvisades, sense pla B 

i que deixa a l’estacada a bars i restaurants, un dels sectors més afectats per la crisi. Creu que 

és important exigir responsabilitat de les administracions públiques, consens i ajuts per al 

sector. El conseller afirma que ja ho van comentar al febrer, també al juliol i que ho tornen a dir: 

en previsió d’una pandèmia que, amb aquestes característiques, és evident que és difícil de 
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controlar en un període molt breu i tenint en compte que segurament hi haurà una nova segona 

o tercera onada, que s’havia de planificar tot correctament, que s’havien de prendre una sèrie 

de mesures de prevenció i ajuts també a tot el comerç i a tota l’activitat econòmica de la ciutat, 

per evitar que tantes famílies que ara mateix estan patint es quedessin sense feina.  

 

Afegeix que, des de GMCs, pensen que s’haurien d’haver fet mesures o planificar-les per si 

tornava aquesta segona onada, com sembla que està tornant, i perquè aquestes mesures 

poguessin ser adaptades, eficaces i molt equilibrades. Es queixa que no se’ls va fer cas i que 

es tornen a trobar en una situació on les mesures són totalment desproporcionades, 

improvisades i no s’han planificat com tocaria. A més, considera que s’estan carregant 

aquestes mesures contra un sector, el de la restauració i també el comerç, perquè es redueix 

l’afluència en els locals, que en una ciutat com Barcelona, on és tan important el sector serveis, 

és nefast per a tothom. Per exemple, exposa que, des de GMCs, el 26 de març ja van 

presentar un pla per al comerç, un altre pel tema sanitari i un altre de seguretat al Govern de 

l’Ajuntament de Barcelona.  

 

Pel que fa al fons Covid, el conseller Labrador indica que, a banda dels 90 milions que el 

Govern municipal ha comunicat que els utilitzarà dels romanents i del superàvit i de les obres 

que no s’han fet en aquest temps, també des de GMCs proposen que s’afegeixin altres imports. 

Malgrat tot, comenta que en lloc d’augmentar els impostos, que creuen que és injust, com ja 

han assegurat altres vegades, perquè els ciutadans hauran de pagar més i més en una època 

com aquesta, on hi ha tanta crisi, ni tampoc augmentar el deute. El que s’hauria de fer, segons 

el seu grup, és tornar a recordar que la Generalitat deu més de 300 milions de les aportacions 

als consorcis, que han deixat de pagar a Barcelona des de fa més de deu anys, i els 25 milions 

del fons Feder, que, sumats als 90 milions que el Govern indica, sumarien 415 milions. Aquests 

415 es podrien destinar a les famílies més vulnerables i a l’activitat econòmica i al manteniment 

de l’ocupació en la segona onada.  

  

Amb l’augment de les restriccions de la Generalitat, no només amb la limitació de l’aforament 

en el comerç, sinó també a l’hostaleria i el lleure, que els mana tancar durant quinze dies 

prorrogables, troba que aquests sectors no només necessiten ajuts directes per a ells mateixos, 

sinó també ajuts en forma d’avals que puguin ajudar a la seva liquiditat i també mesures fiscals, 

ajuts en les mesures fiscals. Recorda que reivindiquen des de fa molt de temps que s’exoneri el 

comerç i la hostaleria de les taxes i impostos durant els anys 2020-2021. 
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Pel que fa al que ha assenyalat el regidor sobre la brutícia, recorda que en l’anterior legislatura, 

els diferents partits de l’oposició ja reclamaven, com els veïns i les entitats i els que viuen al 

Districte, que hi havia un augment de la brutícia a Sants-Montjuïc, i diu que els van indicar el 

mateix que ha dit el regidor, que hi hauria un canvi en la concessió de l’empresa. Però recorda 

que això va ser en l’anterior legislatura i que després, quan van tornar a reclamar que seguia la 

brutícia i que hi havia moltes queixes per això, els van respondre que hi havia hagut problemes 

amb el confinament. Esperen que, amb el canvi d’empresa i aquest increment de personal, el 

problema es resolgui, que els veïns reclamen des de fa molt de temps.  

 

Pel que fa a la seguretat, assegura que, com sempre han dit Barcelona és una de les ciutats 

més insegures d’Espanya i creuen que aquest fet s’ha de tenir en compte per prendre’s 

seriosament les protestes veïnals que hi ha hagut a la Marina darrerament, per exemple.  

 

Sobre el Pla de barris, indica que els interessa que els diguin què és exactament el que tenen 

previst per a Poble-sec, perquè fins ara no han informat els partits de l’oposició. També vol 

indicar, pel que fa a la caiguda d’ingressos, i relacionant-ho amb les queixes veïnals que va 

haver-hi a l’estiu per la factura de l’aigua, per l’augment de la factura per la taxa de 

clavegueram que va fer el Govern de l’Ajuntament, que des de GMCs fa temps que defensen 

que aquestes pujades d’impostos, de taxes i tributs municipals que es van fer al gener són 

excessives i acaba dient que aquesta caiguda d’ingressos no es pot compensar sagnant més 

les famílies, les pimes i els autònoms, i gent que aixeca la ciutat, i per això van proposar vuit 

fonts alternatives d’ingressos, per compensar aquesta caiguda.  

 

La consellera Georgina Lázaro Fontanet, GMJxCat, abans de començar a comentar 

l’informe del regidor, li comenta al conseller de Cs, perquè tant ell com la seva portaveu no fan 

més que repetir en la comissió d’Economia els fons Feder, que estaria bé que s’informés de 

què són els fons Feder, de com es fa el còmput, més que res perquè és una cosa que la 

reiteren molt, en el Ple no és el primer cop que ho diu i també en comissió d’Economia i que el 

regidor de Govern, Jordi Martí Grau, els ho ha rebatut. Per tant, ja no és una cosa que digui el 

GMJxCat, sinó que és una cosa que el mateix Govern ha dit. Per tant, els demana que revisin 

el que són els fons Feder i com es fa el còmput, perquè estan parlant sempre de 300 milions, 

però es tracta de 300 milions ficticis. 

 

Comença comentant l’informe donant la benvinguda als companys consellers que segueixen el 

Ple a través de la pantalla i també als veïns i veïnes. Felicita públicament a la FAECH com a 

entitat organitzadora de la festa major. Diu que gràcies a la seva tasca enguany han pogut 
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continuar gaudint de la festa major, una de les festes més emblemàtiques, que posa punt i final 

al cicle de festes majors del Districte. Amb molta il·lusió i esforç, la FAECH i altres entitats del 

barri han demostrat que la cultura és segura i que la vida de barri i associativa també ho és.  

 

També en aquesta data, 15 d’octubre, vol tenir un record per al president Lluís Companys, un 

president democràticament escollit i afusellat pel feixisme, un feixisme que a dia d’avui encara 

continua present als nostres carrers. Manifesta que en són una mostra les proclames i 

salutacions feixistes i l’apologia del franquisme que es van viure el dilluns anterior en diversos 

punts de Barcelona, un feixisme que continua també sent present en els estaments judicials, 

que han decidit inhabilitar el molt honorable president Quim Torra simplement per defensar un 

dret fonamental tan bàsic com és la llibertat d’expressió. 

 

En aquest context de pandèmia afirma que són conscients de la situació actual en la que es 

troben i de com afecten les mesures de prevenció i seguretat, com també dels esforços que 

s’està fent per part del Govern del Districte per reprendre l’activitat. Però certament diu que no 

són suficients. Indica que, a l’Informe del regidor, s’ha parlat molt d’actuacions ordinàries, però 

li agradaria també parlar dels grans projectes de Districte i dels grans equipaments que hi ha en 

aquests moments aturats: Palau de la premsa, Magòria, l’equipament Juan de Sada, Palau 

d’Esports, l’espai veïnal de Can Batlló, entre d’altres, així com la finalització del Pla actor del 

Paral·lel.  

 

Afirma que els alegra veure com un barri com el Poble-sec entra en el Pla de barris i que 

segurament serà una bona notícia per a tots aquells temes que hi ha al barri pendents. Com els 

seus companys, també exposa que la seguretat, l’incivisme i la neteja continuen sent una 

assignatura pendent. I posa com exemple les protestes que hi ha hagut amb els veïns de la 

Marina, que demanen el tema de la seguretat al barri.  

 

En aquest punt, parla del PAD i el PAM i els pressupostos participatius. Vol saber com i de 

quina manera tenen pensat reiniciar aquests processos, com i quan es reprendrà l’activitat dels 

diversos òrgans de participació. Són conscients de la situació que s’està fent per reprendre 

l’activitat, però és necessari poder començar a engegar aquests processos. A més a més, es 

queixa que, en tornar de vacances, no s’hagi convocat cap òrgan; els òrgans són un espai 

també entre oposició i Govern. El dia anterior es va convocar una taula de mobilitat i 

simplement per anunciar que la setmana següent es començarà a construir un carril bici al 

passeig de la Zona Franca, reunió que els va semblar una justificació, més que una reunió de 

treball. Assegura que es van assabentar de la construcció d’aquest carril bici a través de la 
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publicació d’una xarxa social d’una entitat del barri. No creu que sigui la manera de comunicar-

se entre Govern i oposició. Novament es queixa de la falta de comunicació i transparència i 

espera que, entre el Ple actual i el proper, que serà el desembre, s’hagi donat impuls a tota 

aquesta acció de Govern.  

 

Creu que des de l’oposició des del primer moment s’han posat a disposició del Govern per tal 

de poder arribar a grans consensos, però no marcar reunions, no compartir formació i no posar-

se a treballar, troba que no és la millor manera de poder aconseguir aquests consensos.  

 

Li preocupa també molt les dificultats que tenen i segurament tindran les entitats del Districte 

per poder realitzar les seves activitats, per problemes d’aforament en els seus espais. Diu que 

moltes tenen un espai petit on poder realitzar l’activitat respectant les mesures de distància o 

també problemàtiques d’espais compartits entre diverses entitats. Amb les mesures que es 

demanen, potser és incompatible poder realitzar tots dos usos. Comenta que els que venen del 

món associatiu saben que deixar de fer activitat en algunes entitats pot suposar la mort de la 

mateixa entitat. En aquest sentit, demana si el Govern ha plantejat com pot oferir alternatives a 

les entitats. Creuen que les entitats dediquen molts esforços a subsistir i en aquestes 

circumstàncies els cal un acompanyament des de l’Administració. 

 

El conseller Josep Joaquim Pérez Calvo, GMERC, saluda tothom i afirma que arriben al 

primer Ple del segon any de mandat i comença amb una premissa inicial: és complicat governar 

dia rere dia; cal prendre decisions, arriscar i, seguint els criteris polítics propis, atendre les 

necessitats de la ciutadania amb una idea i un projecte de barri, de ciutat i fins i tot de país i 

sempre acceptant les pròpies contradiccions. Diu també que a la ciutat i als barris plou sobre 

mullat, que s’ha notat que el Govern d’aquesta ciutat també conforma el Govern denominat 

més progressista de la història: sincerament l’acció de govern més enllà de l’emergència que 

ha requerit una intervenció per la COVID, i de la qual poden admetre actuacions adients 

combinades amb la resta d’administracions, no la valoren gaire positivament, bàsicament per la 

manca de lideratge, la improvisació i la dependència que transmeten en la seva actuació.  

 

Es pregunta què hem avançat en un any, què ha passat, què està passant: que es torna a obrir 

el CIE, una vergonya tutelada i si més no tolerada per l’Ajuntament de Barcelona i en què 

acaben de saber que hi ha hagut un primer positiu de COVID; que continua la preocupant 

impunitat de l’extrema dreta i el feixisme, que a poc a poc envaeix els carrers del Districte i que 

ja se sap on ha portat –recorda la consigna: «El feixisme no es discuteix, se’l combat»–; que 

s’ha mantingut una resistència al límit per reconèixer el president Lluís Companys, sense ni tan 



 

 

 

 

Districte de Sants-Montjuïc 

 
sols autoritzar la col·locació d’una llamborda fins el mateix dia, després de tres anys de 

reclamació. 

 

Afegeix que s’ha donat impuls i suport al decret que volia apropiar-se del romanents dels 

ajuntaments i que, per sort, va ser rebutjat i permetrà que siguin utilitzats amb mesures socials, 

perquè l’acció municipal va precisament d’això, de les persones i de la seva atenció justa i 

igualitària i no de les compensacions a empreses privades, ajudes a mitjans de comunicació, 

despeses militars i tants d’altres malaguanyats destins dels recursos. Agrega que res s’ha fet 

per legalitzar persones sense papers i evitar l’explotació i desatenció dels que són víctimes; 

que no s’ha fet ni un moviment per derogar la reforma laboral del Partit Popular, permetent 

encara avui la perpetuació de la precarietat laboral. Que s’ha mantingut un silenci còmplice i 

blanquejador davant de la fugida i l’estafa de la Jefatura de l’Estat, incompatible no tan sols 

amb un republicanisme ni que sigui només declaratiu, sinó també amb qualsevol govern net i 

transparent. També diu que es continua permetent i, si cal, protagonitzant la repressió de la 

política, de la llibertat d’expressió dels polítics, polítiques, exiliats, exiliades i al final la 

persecució dels ideals legítims i democràtics.  

 

I tot això, afirma, afecta negativament la ciutat i el Districte, però a més, a peu de carrer als 

barris del Districte també han detectat deficiències reiterades en el manteniment de l’espai 

públic (neteja, mobiliari urbà, arranjament, parcs i jardins), creixent sensació d’inseguretat als 

diferents barris sumada a l’espai que es degrada diàriament, una queixa prou estesa, de tracte 

poc empàtic per part de les persones que en qualsevol qualitat intervenen en determinats 

moments en nom del Districte en general, quan el ciutadà és qui mana i a qui deuen tota l’acció 

i bon govern.  

 

També deplora la lentitud a l’hora d’atendre les necessitats del comerç de proximitat i eixos 

comercials com, per exemple, ha passat amb les terrasses, encara per acabar de tramitar 

sol·licituds de primers del mes de juny, quatre mesos després; per no parlar precisament de 

com s’ha improvisat i ja es veurà com quedarà el paisatge als carrers i places amb aquesta 

mesura. I parlant de comerç, afirma que s’ha dit i s’ha afirmat que hi ha un pressupost de la 

mesura del pla de xoc, que no els han fet arribar i que això precisament no reforça la 

transparència. També comenta que s’ha parlat dels 90 milions de pressupost incrementats, que 

no són tal increment, perquè s’han tret a inversions que estaven previstes, amb la qual cosa no 

és un increment. I diu que s’ha parlat del Pla de barris que és, en definitiva, igual import per a 

més barris, la qual cosa portarà menys recursos per a cada un dels barris.  
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També es refereix als projectes d’equipaments pendents de fa molts anys, que continuen 

paralitzats i guardats en un calaix sempre per un motiu o per un altre: Casa de la premsa, 

carrer Diputació, Tres Xemeneies, escola de música, piscina de la Marina. Una atenció 

deficitària a la gestió dels serveis ordinaris al ciutadà, amb una trista contemplació de cues de 

persones al carrer, acumulació de cites prèvies, manca de resposta telefònica; un baixíssim 

nivell de participació ciutadana als òrgans precisament creats per a aquesta finalitat, en part 

degut a la manca d’iniciativa del Govern, que és el responsable de liderar-la; una creixent crisi 

habitacional, pendent igualment de resoldre’s i que, combinada amb la infrautilització 

descontrolada d’immobles buits, només provoca que en facin usos diversos, molts d’ells fins i 

tot delictius.  

 

I amb el desig de mitigar aquestes mancances, diu que centren les seves iniciatives, que 

esperen siguin acceptades i ateses pel Govern, perquè són aquí per sumar i això és el que 

demanen, en definitiva: millorar l’atenció, més àgil i efectiva a la ciutadania, una millora de la 

participació, mesures d’anàlisi, prevenció i acció de seguretat.  

 

I, abans de tancar la seva intervenció, com que és 15 d’octubre, vol destacar l’assassinat fa 

vuitanta anys de Lluís Companys i Jover, 123è president de la Generalitat, fundador d’Esquerra 

Republicana i únic president elegit democràticament a Europa afusellat a mans del feixisme i 

encara avui pendent de reconeixement i reparació íntegres, motiu pel qual, dintre del seu temps 

d’intervenció, vol demanar i destinar un minut de silenci en homenatge i memòria seva.  

 

(Es fa un minut de silenci.) 

 

El regidor del Districte agraeix tots els comentaris que hi ha hagut, encara no podrà 

contestar-los tots evidentment, però sí que intentarà respondre algunes de les preguntes. 

Abans, però, vol fer, si l’hi permeten, una petita broma: diu que s’han sentit moltes coses que 

poc tenen a veure amb la política municipal i reconeix que hi ha un nivell de consellers molt bo i 

que tothom d’alguna manera fa intervencions molt interessants que podrien portar a un debat 

de política general al Congrés o un debat al Parlament; i pensa en el conseller de Cs que ha fet 

una intervenció com si fos oposició del Parlament, segurament pensant en les eleccions 

catalanes que estan ben a prop, o el conseller d’Esquerra, que ha fet una intervenció com si 

estigués al Congrés dels Diputats. El regidor creu que això està bé, perquè a vegades pot 

elevar el debat, però que al Consell Plenari hi són sobretot per treballar pel Districte de Sants-

Montjuïc i per la ciutat de Barcelona i demana que en l’Informe del regidor se cenyeixin a la 

realitat dels barris i la situació dels veïns i veïnes del Districte. 
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A continuació, passa a contestar respecte al que preguntava la consellera de Barcelona pel 

Canvi, si existeix algun web on consultar les dades de l’educació i l’afectació de les diferents 

escoles, diu que sí, que existeix un web on es poden consultar les dades en temps real. És un 

web que cada dia s’actualitza i s’hi poden veure allà tots els grups confinats. Diu que després 

els compartiran aquest web, on el Consorci d’Educació penja totes aquestes dades cada dia.  

 

Avisa que un altre tema recurrent és el de més informació per part del Govern municipal. Es 

declara obert a tenir una actitud el més dialogant possible, de poder parlar de les qüestions que 

els preocupen. De fet, recorda que van convocar una reunió el mes de setembre, una reunió 

que el regidor pensa que va ser força productiva, positiva i la valora favorablement, que es va 

allargar unes dues hores, tot i que reconeix que no hi van poder parlar de tot. Demana als 

consellers que, si hi ha algun tema que els preocupa i que d’alguna manera volen una 

explicació per part del Govern, siguin proactius i que, en les reunions periòdiques, ho plantegin, 

perquè el Govern no es pot avançar i informar de tot el dia a dia, perquè és molt intens i amb 

moltes qüestions.  

 

Finalment, fa una menció molt ràpida als òrgans de participació, que esmentava la consellera 

de Junts per Catalunya. Recorda que després hi ha una iniciativa específica i en podran parlar 

més a bastament, però avança que els òrgans de participació s’han començat a convocar ja, 

que hi va haver un Consell de Dones la setmana anterior, que la setmana següent hi ha el 

Consell de Cultura i que la setmana actual hi ha hagut la Taula de Mobilitat. Per tant, creu que 

hi ha un ajuntament amb una activitat de les comissions i dels consells prou activa i que ja els 

agradaria que altres administracions que estan molt més aturades, com és el Parlament, 

tinguessin també aquesta activitat malgrat la pandèmia.  

 

La consellera Alba Gómez Rodríguez, GMBxCanvi, contesta al regidor que sap que tenen 

moltes coses cada dia, però també entén que hi ha consellers dedicats a cada cosa, per 

exemple, el conseller dedicat a la part d’educació, que pot alertar els membres de l’oposició de 

qualsevol informació que estigui passant dins del Districte.  

 

El regidor del Districte es compromet que els consellers, a més a més del regidor, tot i que 

creu que la majoria ho fan i els defensa, també tindran una actitud també més proactiva. També 

anima a tots els consellers, també els de l’oposició, a poder preguntar, ser més proactius també 

i preguntar, perquè estan en una situació en què hi ha moltes interpel·lacions dels veïns, de les 

entitats, dels col·lectius i creu que és obligació de tots ser el més transparent possible. 
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C ) Part decisòria  

 

C.1 Propostes d’acord de la Comissió de Govern 

 

1. EMETRE INFORME PRECEPTIU sobre el Pla de millora urbana de regulació de la 

composició volumètrica de les illes C i D del sector 10 de la Marina del Prat 

Vermell de la zona Franca de Barcelona, promogut per la Junta de Compensació 

del PMU del sector 10 per a la transformació urbanística de la Marina de la Zona 

Franca. 

 

El secretari llegeix el primer punt de la proposta d’acord del Govern: emetre informe preceptiu 

sobre el Pla de millora urbana de regulació de la composició volumètrica de les illes C i D del 

sector 10 de la Marina del Prat Vermell de la Zona Franca de Barcelona, promogut per la Junta 

de Compensació del PMU del sector 10 per a la transformació urbanística de la Marina de la 

Zona Franca. 

 

La consellera Carolina López García, GMBComú, exposa el Pla de millora urbana per 

regular la composició volumètrica de les illes C i D del sector 10 de la Marina del Prat Vermell. 

Explica per situar-se, la ubicació de la zona d’actuació. 

 

La consellera Esther Pérez Sorribas, GMBComú, explica que és un punt que ja es va explicar 

també a les consultives i, per tant, hi ha la fitxa tècnica, però es posen a disposició per si algú 

necessita més informació tècnica que els puguin donar des dels serveis de Districte. Exposa 

que el pla de millora el que fa és augmentar en alguns casos l’alçària de l’edificació de les 

façanes, especialment, les que són al carrer Motors i a la vegada abaixar-ne d’altres en d’altres 

parcel·les. Aclareix que això no repercuteix en cap cas l’edificabilitat ni els usos ni tampoc 

altera cap paràmetre vinculant del PGM, com poden ser el sostre màxim o els usos o 

l’ordenació bàsica. Exposa que els objectius d’aquest pla són aconseguir una seqüència amb 

més qualitat espacial, la permeabilitat entre les diferents illes al carrer, espais més assolellats i 

amb millors condicions ambientals i espais que aporten vegetació interior. 

 

La consellera Alba Gómez Rodríguez, GMBxCanvi, es posiciona a favor sempre de 

projectes com aquest, que són escassos i necessaris tant al Districte com a la ciutat de 

Barcelona. Saben que en aquests moments és complicat dur a terme alguns dels projectes que 

el Govern havia plantejat, però diu que se n’alegren especialment per aquest pla de millora 



 

 

 

 

Districte de Sants-Montjuïc 

 
urbana de regulació de la composició de la Marina. Afirma que calen projectes com aquest, 

d’una banda, l’enclavament on es farà l’obra en aquest cas, al barri de la Marina del Prat 

Vermell, que és un barri que té unes qualitats que manquen a la resta dels barris de Barcelona, 

perquè encara té moltes possibilitats de créixer. D’altra banda, l’ajut als veïns tant del barri com 

del Districte i, per què no, veïns de qualsevol punt de Barcelona, veïns que cada vegada els 

costa més pagar un lloguer o trobar un habitatge en condicions per a poder viure amb la seva 

família.  

 

Admet que, amb aquest projecte, en què s’ajuntaran projectes de protecció oficial amb 

habitatges de caràcter lliure, esperen que siguin moltes les famílies que trobin una llar. 

Òbviament esperen que la resposta del Consell Municipal sigui afirmativa.  

 

El conseller David Labrador Gabriel, GMCs, manifesta que el seu grup hi votarà a favor.  

 

La consellera Georgina Lázaro Fontanet, GMJxCat, comenta que es tracta d’un ajust de 

l’ordenació i la volumetria i les alçàries de les edificacions que en cap cas suposa un augment 

de plantes construïdes i, com que això serà una millora per a l’habitabilitat, manifesta el vot a 

favor del seu grup.  

 

La consellera Lourdes Vidrier Torralba, GMERC, comenta que, donada la necessitat de 

dotar de tots els espais i instruments legals al PMU per tal d’aconseguir la transformació i 

millora del barri de la Marina del Prat Vermell, donat que té a veure amb la formalització del 

futur nou barri com una entitat dels valors ambientals, entre els quals la sostenibilitat i 

l’ecoeficiència siguin un pas important en les decisions dels projectes que s’hauran de 

desenvolupar, donat que es planteja per tal de tenir com a criteris generals la voluntat de la 

nova ordenació aconseguir un esponjament del barri, una major permeabilitat entre els edificis 

que configuren les illes, un millor comportament termodinàmic, una imatge i identitat urbana, 

donat que es planteja una relació de continuïtat entre els espais del pla de planta baixa dels 

interiors d’illa, espais interiors connectats entre si i que es potencien garantint una seqüència de 

patis amb qualitat espacial, permeabilitat entre les diferents illes en el carrer, espais més 

assolellats, espais amb més condicions ambientals, espais que aporten vegetació interior, 

donat que en aquesta nova ordenació volumètrica de les illes C i D respecte a la posició de 

l’habitatge protegit a la façana del carrer de Cal Cisó i la posició de l’habitatge lliure a la façana 

del carrer Motors i es manté l’edificabilitat i els usos de cada una de les illes C i D i que l’estudi 

verifica la millora ambiental dels espais interiors, fins i tot exteriors de les illes C i D d’alta 

densitat i es garanteix que la nova ordenació aconsegueix complir els objectius de créixer en 
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alçada per aconseguir esponjament del barri, major permeabilitat entre edificis i poder respirar 

cap als espais lliures, el Grup d’Esquerra al Districte de Sants-Montjuïc s’hi posiciona 

favorablement. 

 

S’informa favorablement per unanimitat de tots els grups.  

 

2. EMETRE INFORME PRECEPTIU sobre el Pla especial urbanístic per a la regulació 

d’un equipament sanitari assistencial al barri de la Marina del Port, Districte de 

Sants Montjuïc; promogut per La Vostra Llar Residencial SL. 

 

El secretari llegeix el segon punt, pel qual es proposa emetre informe preceptiu sobre el Pla 

especial urbanístic per a la regulació d’un equipament sanitari assistencial al barri de la Marina 

del Port, Districte de Sants-Montjuïc, promogut per La Vostra Llar Residencial SL. 

 

La consellera Esther Pérez Sorribas, GMBComú, explica que amb aquest pla es parla de 

l’edifici que tothom coneix a la Marina com a edifici Capri, cine Capri, al carrer Foneria, que en 

aquest moment està en desús, i que el pla determina la titularitat privada de l’equipament, el 

seu ús com a equipament sociosanitari i defineix les condicions d’edificació, amb la qual cosa 

es possibilita la reforma i el corresponent canvi d’ús per condicionar l’edifici com a residència 

per a gent gran amb 80 places que ocuparia 3 plantes, planta baixa, primera i segona, i un 

centre de dia amb previsió per a 40 places. En el soterrani s’hi instal·larien les activitats 

lúdiques i les activitats de fisioteràpia rehabilitació i una de les coses importants d’aquest pla és 

que dona peu a la intenció que hi ha d’obrir a través d’una de les façanes l’equipament al barri 

a la part que dona als jardins dels Drets Humans i la sala Pepita Casanellas, amb aquesta 

intenció també d’interrelacionar-se amb la resta del veïnat. 

 

Finalment, comenta que, com en el cas anterior, es va presentar a les consultives i també s’ha 

plantejat la fitxa tècnica. 

 

La consellera Alba Gómez Rodríguez, GMBxCanvi, manifesta el posicionament a favor del 

seu grup, ja que sempre és positiu millorar les ajudes que es poden oferir a un dels sectors més 

vulnerables de la població, com ho és la gent gran. Admet que al Districte ja hi ha centres 

d’aquestes característiques, però la piràmide de població es va invertint a gran velocitat, i per 

això és molt important tenir-ho present i invertir per poder tenir prou equipaments per a tothom.  
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D’altra banda, destaca la bona notícia de la restauració de l’edifici ja existent, ja que això és 

beneficiós pel que fa al cost que implica i que la utilització de l’edifici, a part de ser útil per a la 

gent gran, també serà beneficiós per a altres veïns del barri. 

 

El conseller David Labrador Gabriel, GMCs, manifesta que tenen un dubte respecte a 

l’informe. Recorda que l’edifici és l’antic cine Capi i ha estat reclamat moltes vegades per 

entitats del barri i per veïns que han demanat a l’Ajuntament recuperar-lo, i independentment 

del preu demanat pel propietari, que moltes vegades l’Administració deia que era molt elevat, 

també es deia des de l’Administració que l’edifici tenia deficiències, i que el seu estat era greu, 

amb incidències en la infraestructura. Per tant, des del seu grup no acaben d’entendre, si abans 

l’estructura tenia questes incidències, tal com es va indicar a les entitats i els veïns, com és que 

ara sí que es pot recuperar l’edifici. Perquè pel que han llegit, s’utilitza la mateixa façana que ja 

hi ha. Pendents d’aclarir el dubte que tenen, exposa que de moment el seu grup s’abstindrà. 

 

La consellera Georgina Lázaro Fontanet, GMJxCat, comenta que es tracta d’una construcció 

d’una residència per a gent gran, que comptarà amb 80 places de residència i 40 de centre de 

dia, i certament creu que és una bona notícia per al barri, però a la vegada es tracta d’un edifici 

molt reivindicat pels veïns i veïnes del barri, l’antic cinema Capri, i certament és un espai que 

pel seu emplaçament, a tocar del passeig de la Zona Franca, i amb molta proximitat a la OAB, i 

a la sala Petita Casanellas, i per la seva capacitat, per la qual cosa creuen que hauria estat un 

molt bon espai per destinar-lo a les entitats, fer un hotel d’entitats. Opina que sap greu veure 

com en casos així la iniciativa privada passa per davant de la iniciativa pública, per la inacció 

d’aquesta segona. I tal com ha comentat el company de Ciutadans, explica que tenien entès 

que per poder fer alguna cosa en aquest espai s’havia d’ensorrar i ara per ara a la fitxa tècnica 

veuen que es respecta la façana i que simplement seran uns petits elements de l’estructura 

interna els que s’hauran de refer. 

 

Per tot això, la consellera Lázaro reclama que potser el Govern del Districte hauria pogut mirar 

si era possible també, igual que fa aquesta obra aquest privat, fer-la ells. En tot cas, tot i que 

creu que era necessari aquest equipament per al barri, per a la gent gran del barri, s’abstindran 

en aquest informe preceptiu. 

 

La consellera Lourdes Vidrier Torralba, GMERC, exposa que, donat que l’edifici del CAP 

situat al carrer del barri de la Marina de Port és de titularitat privada i la parcel·la està 

qualificada com a sòl d’equipament d’inici de la construcció, que va ser primer en cinema i de 

gimnàs que va tancar als noranta; donat que és un edifici d’equipament que ha mantingut fins a 
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dia d’avui el seu recreatiu original atorgat pel PGM 1976, donant cobertura normativa a la 

utilització com a cinema des de l’any 57, fins al 74, sense haver estat objecte de cap altre canvi 

d’ús posterior, cosa que proposa el Pla especial urbanístic; donat que l’any 86 es reforma 

l’edifici, per al funcionament d’un gimnàs aprofitant la qualificació urbanística 7A, sistemes 

d’equipaments comunitaris d’actuacions actuals, definit com a edifici públic dins del grup 

Espectacles i definint en el PGM «ús recreatiu»; donat que el canvi urbanístic que es planteja 

és que es defineixi com a 7B, «equipaments sanitaris assistencials, centres sanitaris 

assistencials i geriàtrics públics o privats d’interès públic social o comunitari»; donat l’estat 

d’abandonament de l’esmentat edifici, que està tapiat des del tancament del gimnàs Capri, la 

qual cosa fa que el deteriorament de l’entorn estigui creant problemes d’higiene i sensació de 

manca de seguretat; donat que la proposta es tracta d’un equipament assistencial de residència 

per a gent gran, centre de dia obert al barri per a persones grans, amb l’objectiu d’oferir millors 

condicions per als usuaris del centre, com la seva integració en l’entorn immediat; donada la 

inexistència d’aquest servei en tot l’entorn de la Marina, manifesta que el posicionament del seu 

grup és favorable. 

 

L’informe s’acorda favorablement, amb l’abstenció de Ciutadans i de Junts per Catalunya, i el 

vot favorable de la resta de grups. 

 

La consellera Esther Pérez Sorribas, GMBComú, fa una intervenció final per respondre el 

tema de la rehabilitació d’aquest edifici. Comenta que el Govern havia dit que costava tan car 

poder rehabilitar-lo, perquè tenia molta aluminosi, que era molt millor fer dos edificis nous. De 

fet, hi ha un pressupost de reforma, d’uns 3 milions i mig d’euros, més el que és la compra de 

l’edifici. Se n’anava a gairebé a 6 milions d’euros. Per això per a les entitats van fer els locals 

del carrer Química, i per això en el nou CAI que ja està aprovat tenien espais també per a 

entitats, perquè sortia molt més barat i no està l’Ajuntament com per perdre diners ajudant a 

l’especulació d’un privat. 

 

D) 1. Proposicions/declaracions de grup  

 

-Proposició/declaració de grup del Grup ERC: que el Govern del Districte de Sants-

Montjuïc dugui a terme els canvis pertinents amb l’objectiu de: 

1. Aconseguir atendre un mínim del 90% de les trucades rebudes pels diferents 

canals a partir de l’increment de contractació de nous/ves professionals.  

2. Reduir la llista d’espera per a l’atenció presencial a l’Oficina d’Atenció a la 

Ciutadania del Districte, a partir de l’obertura d’espais de la Seu del Districte que 
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no se’n estiguin fent ús i sempre que es garanteixin les mesures sanitàries de 

seguretat.  

3. Establir i contractar el personal de referència necessari en tots els barris  per tal 

d’orientar a la ciutadania que així ho requereixi en el moment d’emplenar la 

documentació requerida, i per poder atendre amb diligència i qualitat les peticions 

de veïns i veïnes. 

4. Reduir els tràmits burocràtics agilitzant la gestió telemàtica (com per exemple la 

tramitació del carnet Gaudir Més, etc.)  millorant l’accés de les peticions que es 

puguin realitzar, per fer-los més intuïtius de trobar.  

5. Contemplar la possibilitat d’oferir dins dels serveis d’atenció a la ciutadania el 

servei de traducció en els casos que així ho sol·liciti la persona.   

 

La presidenta dona la paraula al Grup d’Esquerra Republicana, i recorda que el grup proposant 

disposa d’un màxim de sis minuts i tres minuts la resta de grups.  

 

La consellera Ling Masferrer Lletjós, GMERC, pren la paraula per defensar la proposició. 

Explica que la proposta està relacionada amb el serveis d’atenció a la ciutadania. El principal 

motiu d’haver-la presentat és perquè durant els mesos d’estiu es va poder evidenciar un 

col·lapse del sistema, a més de llargues cues a les oficines d’atenció a la ciutadania. Des del 

seu grup volen remarcar que l’Ajuntament de Barcelona és l’Administració més propera a la 

ciutadania, clau per promoure el benestar, la qualitat de vida i la cohesió social. També, per 

altra banda, veient les circumstàncies actuals, consideren que els tràmits que es fan 

telemàticament s’haurien d’ampliar, perquè n’hi ha alguns que es fan feixucs i també perquè en 

molts casos és merament aportar una documentació que es podria facilitar perfectament 

telemàticament, com podria ser per exemple la llicència per a la tinença de gossos 

potencialment perillosos. 

 

Les propostes que ha presentat el grup són:  

- Aconseguir atendre un mínim del 90% de les trucades rebudes pels diferents canals a 

partir de l’increment de contractació de nous/ves professionals. Explica que han marcat 

el 90% perquès està estipulat dins de la Carta de serveis d’atenció a la ciutadania, 

aprovada el 2016. 

- Reduir la llista d’espera per a l’atenció presencial a l’Oficina d’Atenció a la Ciutadania 

del Districte, a partir de l’obertura d’espais de la Seu del Districte que no se’n estigui fent 

ús i sempre que es garanteixin les mesures sanitàries de seguretat.  
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- Establir i contractar el personal de referència necessari en tots els barris per tal 

d’orientar la ciutadania que així ho requereixi en el moment d’emplenar la documentació 

requerida, i per poder atendre amb diligència i qualitat les peticions de veïns i veïnes. 

Respecte a aquest punt comenta que com se sap les documentacions a vegades són una mica 

complexes d’entendre i no és sobrer no donar un cop de mà. 

- Reduir els tràmits burocràtics agilitzant la gestió telemàtica millorant l’accés de les 

peticions que es puguin realitzar, per fer-los més intuïtius de trobar.  

- Contemplar la possibilitat d’oferir dins dels serveis d’atenció a la ciutadania el servei de 

traducció en els casos que així ho sol·liciti la persona.  

Sobre aquest punt, explica que s’ha observat que a la pàgina oficial només consta català i 

castellà i que l’atenció presencial es fa en els idiomes oficials, però creuen que per la diversitat 

poblacional que té la ciutat de Barcelona s’hauria d’adaptar i externalitzar a totes les oficines 

d’atenció a la ciutadania, més enllà de la oficina que es troba a la plaça de Sant Miquel. 

 

La consellera Alba Gómez Rodríguez, GMBxCanvi, manifesta el posicionament a favor del 

seu grup, atès que coneixen la bona voluntat i el bon fer de l’Administració en aquest temps de 

pandèmia intentant evitar els tràmits al màxim, però reduir burocràcia i el temps d’espera pot 

ser positiu per a tots els veïns. 

 

El conseller David Labrador Gabriel, GMCs, comenta que des de Ciutadans creuen que tot el 

que sigui millorar els tràmits burocràtics i més en aquesta situació tan especial per la pandèmia 

ha de tenir el seu suport, perquè és evident que ara mateix hi ha molts veïns que estan 

intentant fer gestions i estan tenint problemes perquè durant els mesos de pandèmia no van 

poder fer les gestions pertinents i ara s’ha saturat una mica el servei. Per això la proposta del 

Grup d’Esquerra els sembla correcta i hi votaran a favor. 

 

La consellera Georgina Lázaro Fontanet, GMJxCat, opina que es tracta d’una proposició 

bastant completa, que toca diversos temes importants quant a l’atenció de la ciutadania. 

Coincideix amb la diagnosi dels atesos de la proposició, ja que la ciutadania ha tingut certes 

dificultats per poder relacionar se amb l’administració en els últims mesos. També creu 

important remarcar l’excel·lent treball que han fet els professionals dels serveis d’atenció a la 

ciutadania del Districte. Malgrat això, reconeix que s’han trobat un augment considerable dels 

ciutadans que han necessitat ser atesos per l’atenció, degut a consultes, demanda 

d’informació, presentació de prestacions o serveis derivats de la Covid i també les mesures 
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restrictives han tingut un efecte important en el desenvolupament del dia a dia de 

l’Administració.  

 

Recalca que creuen necessari facilitar al màxim als ciutadans l’accés a aquests tràmits i 

informació i tendir cap a la desburocratització de l’Administració. De fet, diu, són dos dels 

principis fonamentals que regeixen el dret administratiu i són temes que fa temps que estan 

identificats i que els consta que s’hi ha treballat, i consideren que la pandèmia ha fet palès que 

cal esforçar-se més per poder donar-hi solució. Per això manifesta el vot favorable del seu 

grup. 

 

La consellera Maria Isabel Sánchez Loran, GMPSC, es posiciona en nom del seu grup 

comentant que s’abstindran, perquè consideren que tot i que poden entendre la proposició que 

es fa, el Ple del Districte no és el lloc per presentar-la, perquè l’atenció al ciutadà, també les 

OACs, depenen directament de la Direcció de Serveis d’Informació i Atenció al Ciutadà, i 

encara que prestin un servei territorialitzat, el personal, les tasques i el funcionament no 

depenen dels districtes. Manifesta que sí que els agradaria informar del que s’ha fet durant el 

canvi d’escenari provocat per la pandèmia, d’atenció ciutadana. Al 010 s’han ampliat les línies 

telefòniques, s’han incorporat 73 nous professionals que se sumen als 170 que hi havia, i la 

centraleta s’ha adaptat telefònicament per augmentar el nombre de trucades ateses 

simultàniament. S’ha passat de 150 a 210, per respondre a l’increment de la demanda d’atenció 

al 010.  

 

La consellera Sánchez continua explicant que des del mes de juny estan funcionant les OACs 

amb la capacitat màxima permesa per les mesures de prevenció sanitària, i tot i que reconeix 

que per accedir-hi s’ha de demanar cita prèvia, es prioritzen els tràmits urgents que no es 

poden fer o gestionar per telèfon o per internet, o quan el ciutadà no disposa de mitjans digitals. 

A més, explica, des de finals de setembre s’ha posat en marxa el nou servei «L’OAC et truca», 

que en lloc de demanar cita presencial es demana telefònica, i està donant cites per al dia 

següent. També s’ha impulsat la tramitació per internet. Detalla que a l’Oficina Virtual de 

Tràmits actualment hi ha 110 tràmits que es poden fer amb una identificació de nivell baix, amb 

l’IDCat, mòbil i la clau PIN, un mecanisme més fàcil d’obtenir i d’utilitzar que els certificats 

digitals, i això facilita que més gent pugui accedir al tràmit d’Internet. 

 

Finalment, admet que és cert que actualment només hi ha una OAC a la ciutat, que és la de 

Sant Miquel, que ofereix la possibilitat d’atenció en sis idiomes –català, castellà, francès, 
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anglès, àrab i urdú–, però hi ha la voluntat d’anar estudiant què es podria fer per ampliar 

aquestes capacitat de traducció. 

 

La proposició queda aprovada amb els vots favorables d’Esquerra, Junts per Catalunya, 

Ciutadans i Barcelona pel Canvi i l’abstenció dels grups de govern.  

 

-Proposició/declaració de grup del Grup Municipal JxCat: 

 

Que el Districte de Sants-Montjuïc en els propers mesos desenvolupi un nou sistema de 

gestió de l’espai públic del Districte que ens permeti tenir dades objectives i justes a 

l’hora de prioritzar les inversions de remodelació de l’espai públic. Coneixent carrer per 

carrer quan ha estat la seva última remodelació, incloent l’estat i amplada de la vorera, 

calçada, claveguera, arbrat i tipus d’enllumenat, podrem prendre millors decisions a 

l’hora de remodelar els diferents carrers del Districte. 

 

La consellera Georgina Lázaro Fontanet, GMJxCat, presenta la proposició del seu grup, 

amb la voluntat, diu, de sumar i de participar, i també dotar-se d’una eina que serveixi per poder 

gestionar millor la inversió que s’ha de fer en aquest mandat en l’espai públic. Creuen que la 

presentació d’aquesta proposició és oportuna, ja que es troben en moment previ a la 

planificació d’inversió i hi ha pendent la remodelació de diversos carrers al Districte.  

 

Explica que la proposició és bastant oberta i no entra en detall a veure com ha de ser aquest 

nou sistema de gestió que demanen, i comenta que ho fan així per poder trobar tècnicament 

quin és el mecanisme que encaixa millor amb la iniciativa que presenten. Considera 

importantíssim que davant de la necessitat de remodelar l’espai públic, carrers, places, es faci 

tenint uns criteris i unes dades objectivables, i que a la vegada puguin ser públiques i 

transparents, de manera que es puguin consultar i que serveixin per treballar aquestes 

decisions en els diferents espais de participació del Districte i les comissions de seguiment 

consells sectorials o els consells de barri. Proposen que a l’eina de treball de gestió es tingui en 

compte quan ha estat l’última remodelació del carrer, l’estat i l’amplada de la vorera i de la 

calçada, el sistema de clavegueram existent, l’arbrat i el tipus d’enllumenat, elements que tenen 

a veure en matèria de seguretat accessibilitat i mobilitat.  

 

Recalca que la proposta és oberta a poder afegir a altres criteris o dades que permetin poder 

objectivament prendre millors decisions i prioritzar les actuacions de remodelació de l’espai 

públic. Recorda que aquests últims mesos s’ha vist com ha incrementat la importància de 
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l’espai públic i dels usos que se’n fa, per la qual cosa creuen encara més necessari poder 

dotar-se d’aquesta eina de gestió, que els permetrà tant a la ciutadania com al Govern i a 

l’oposició arribar a grans consensos.  

 

La consellera Alba Gómez Rodríguez, GMBxCanvi, comenta que és molt important tenir 

informació precisa de tot per poder prendre decisions adequades, i per això el seu grup hi 

votarà favorablement. 

 

El conseller David Labrador Gabriel, GMCs, manifesta el vot favorable del seu grup. 

 

El conseller Josep Joaquim Pérez Calvo, GMERC, expressa que tot i compartir com a 

indicatiu de transparència, ordre i planificació necessaris per actuar i gestionar l’espai públic, 

tant per a veïns com per a les forces polítiques, troben que demanar un nou sistema de gestió 

que permeti tenir dades és molt genèric i poc ambiciós –s’ha dit «molt obert»–, en aquest 

moment, potser mancat de concreció en el seu contingut, que no la seva intenció, i creuen que 

en aquests moments de crisi no s’hauria d’esmerçar ni un sol esforç en una iniciativa que no 

concreta cap element nou més enllà de la informació que les plataformes digitals de 

l’Ajuntament i del Districte ja faciliten, i sobre la qual s’ha de treballar, com per exemple el 

manteniment i l’actualització més rigorosos i acurats sobre obres en projecte d’execució o 

finalitzades, una coordinació dels diferents serveis urbans amb dades recents i històriques de 

tot tipus, de mobiliari urbà, arbrat, clavegueram, semafòric, etcètera. 

 

Per això, en nom del seu grup mostra tota la seva disposició per millorar la proposició 

formulada, però avança que s’abstindran. 

 

La consellera Carolina López García, GMBComú, informa que no hi ha hagut un increment 

de la demanda de remodelació de l’espai públic al Districte; el que hi ha és un endarreriment de 

les obres i de la priorització causada per la pandèmia. Expressa que tenen les eines de gestió i 

espais de decisió adients per prioritzar les demandes ciutadanes. En referència a la proposició, 

pensen que no cal cap nou sistema de gestió i que disposen de totes les dades necessàries per 

fer la priorització de les obres, dades que són públiques i consultables. A més, pensen que la 

data de la darrera remodelació, l’amplada de la vorera, clavegueram o arbrat no són les dades 

més objectives o, si més no, no són les úniques que els poden ajudar en aquesta direcció. 

Consideren que cada cas és diferent i s’han de tenir en compte factors com la mobilitat, la 

connexió i la continuïtat d’espais per als vianants, la quantitat de verd per habitant a la zona, la 

gentrificació i moltes altres variables. I per això manifesta el vot en contra del seu grup. 
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La presidenta confirma que el BeC també hi votarà en contra. La proposició queda rebutjada 

pels vots a favor de Junts per Catalunya, Ciutadans, Barcelona pel Canvi, l’abstenció 

d’Esquerra Republicana i el vot contrari dels grups de govern. 

 

Finalment, la consellera Georgina Lázaro Fontanet, GMJxCat, dona les gràcies als grups 

que han votat a favor de la proposició. Comenta que en cap cas ha parlat d’un endarreriment, 

simplement ha parlat d’un sistema de planificació i gestió a l’inici del mandat. Pel que fa a 

l’aportació que ha fet la consellera Carolina López, que diu que totes les dades són públiques i 

les poden consultar, demana si li pot enviar l’enllaç de quina manera pot accedir-hi. 

 

-Proposició/declaració de grup del Grup Municipal Cs: 

 

1- Que el Consell Plenari del Districte de Sants-Montjuïc acordi elaborar un pla 

d’actuació contra l’ocupació il·legal d’habitatges, per tal de prevenir, detectar i evitar 

l’ocupació il·legal d’immobles o d’aquells susceptibles de ser-ho, establint un protocol 

d’actuació que pugui servir, també, de suport als legítims propietaris per aconseguir, al 

més aviat possible, la recuperació de la possessió dels immobles ocupats: 

 

a) Posar en marxa les mesures que siguin necessàries per vetllar per la seguretat i la 

convivència veïnals afectades per l’ocupació il·legal, mantenint una estreta col·laboració 

amb les associacions de veïns i entitats dels nostres barris i dels grups polítics amb 

representació al Districte. 

 

b) Reforçar de manera immediata la presència policial i el patrullatge preventiu al 

Districte de Sants-Montjuïc, incrementant la plantilla d’agents destinats al Districte, així 

com emetre instruccions a la Guàrdia Urbana de tolerància zero amb l’ocupació. 

 

c) Que, en compliment del que estableix la Llei de patrimoni de les administracions 

públiques, l’Ajuntament es comprometi a dur a terme les accions necessàries per 

recuperar d’ofici la possessió il·legalment perduda sobre els seus béns immobles. 

 

2- Que per a l’elaboració d’aquest Pla contra l’ocupació il·legal d’habitatges al Districte 

de Sants-Montjuïc, es dotarà, si cal, una partida econòmica procedent del fons de 

contingència previst en els pressupostos de l’Ajuntament de Barcelona aprovats per a 

l’exercici 2020. 
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El conseller David Labrador Gabriel, GMCs, presenta la proposició. Comenta que el seu grup 

sempre ha estat molt insistent a l’hora de lluitar contra l’ocupació de màfies que després 

relloguen els locals i pisos ocupats, de grups antisistema i fins i tot persones que utilitzaven 

aquestes ocupacions para fer narcopisos o activitats il·legals. Recalca que com que des de 

Ciutadans tenen la voluntat de servei públic, volen posar solucions als problemes dels veïns i, 

tenint en compte l’augment de l’ocupació il·legal que hi ha hagut darrerament, i que Catalunya 

es el paradís de les ocupacions, i Barcelona el paradís del paradís, i que per exemple 

Catalunya multiplica per sis les ocupacions en comparació amb Madrid, fan la proposició 

següent:  

 

«Degut a que els delictes d’ocupació d’habitatges, qualificats com a usurpació i tipificats en el 

Codi penal com utilització d’immobles aliens sense autorització, amb o sense violència, ha 

experimentat un elevat creixement durant els últims anys a Barcelona;  

 

»degut a que l’ocupació és un acte il·legal que mereix la reprovació dels poders públics i 

converteix els amos i els veïns en víctimes, ja que en efecte les comunitats de veïns també 

pateixen el deteriorament de la convivència, en què el tràfic de drogues dels anomenats 

narcopisos és el cas més extrem, els propietaris i llogaters es troben davant la impossibilitat 

d’entrar a casa seva tornant de vacances, o després d’una absència; 

 

»degut a que l’Administració més directament implicada en la problemàtica derivada de 

l’ocupació legal d’habitatges és l’Administració local i que és indubtable que hi ha una afectació 

a la seguretat i convivència ciutadana, la responsabilitat de la qual ha de recaure sobre els 

ajuntaments, perquè aquestes administracions són les més properes als ciutadans i les que 

han d’oferir una resposta més immediata a un fenomen que tant perjudica els veïns per fer front 

al problema que representa l’ocupació, els ajuntaments, amb les potestats adequades a l’altura 

de la responsabilitat que la ciutadania els reclama, 

 

»Per això s’han de reforçar les competències dels ajuntaments per  vetllar per la seguretat i 

convivència ciutadana en cas d’ocupacions il·legals d’habitatges, i facultar-los per subrogar les 

accions de desallotjament del propietaris que no les exerceixin en cas d’ocupació il·legal que 

afectin la seguretat i convivència ciutadana.  
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»El fenomen de l’ocupació creix any rere any a Espanya, i Catalunya lidera el nombre de 

comunitats autònomes on es produeixen més ocupacions, una mitjana de 600 al mes i vint al 

dia des de gener a junt d’aquest any. 

 

»Són dades alarmants, les que es manegen a Catalunya. Barcelona és la província d’Espanya 

amb un percentatge més alt d’ocupació, en concret les ocupacions són el 14,2 per cada 10.000 

residències, i la ciutat de Barcelona el seu màxim exponent, amb afectació indistinta en els 

districtes i barris de la ciutat.  

 

»Per tant, proposem: 

 

»1- Que el Consell Plenari del Districte de Sants-Montjuïc acordi elaborar un pla d’actuació 

contra l’ocupació il·legal d’habitatges, per tal de prevenir, detectar i evitar l’ocupació il·legal 

d’immobles o d’aquells susceptibles de ser-ho, establint un protocol d’actuació que pugui servir, 

també, de suport als legítims propietaris per aconseguir, al més aviat possible, la recuperació 

de la possessió dels immobles ocupats: 

 

a) Posar en marxa les mesures que siguin necessàries per vetllar per la seguretat i la 

convivència veïnals afectades per l’ocupació il·legal, mantenint una estreta col·laboració amb 

les associacions de veïns i entitats dels nostres barris i dels grups polítics amb representació al 

Districte. 

 

b) Reforçar de manera immediata la presència policial i el patrullatge preventiu al Districte de 

Sants-Montjuïc, incrementant la plantilla d’agents destinats al Districte, així com emetre 

instruccions a la Guàrdia Urbana de tolerància zero amb l’ocupació. 

 

c) Que, en compliment del que estableix la Llei de patrimoni de les administracions públiques, 

l’Ajuntament es comprometi a dur a terme les accions necessàries per recuperar d’ofici la 

possessió il·legalment perduda sobre els seus béns immobles. 

 

2- Que per a l’elaboració d’aquest Pla contra l’ocupació il·legal d’habitatges al Districte de 

Sants-Montjuïc, es dotarà, si cal, una partida econòmica procedent del fons de contingència 

previst en els pressupostos de l’Ajuntament de Barcelona aprovats per a l’exercici 2020.» 

 

La consellera Alba Gómez Rodríguez, GMBxCanvi, expressa que l’ocupació preocupa el seu 

grup, ja que es tracta d’una vulneració d’un dret fonamental, com és la propietat privada. En el 
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caso de la proposta, es manifesta a favor del plantejament de fons. Entenen que l’ocupació és 

un problema que s’ha d’afrontar sense complexos, però creuen que és complicat reforçar la 

presència policial durant tota la legislatura s’ha vist que els efectius no són suficients. Entén 

que el que es proposa és el desenvolupament d’un pla concret que solucioni la problemàtica i 

per això el seu grup hi votarà a favor. 

 

La consellera Georgina Lázaro Fontanet, GMJxCat, manifesta que el seu grup municipal 

sempre ha rebutjat de manera categòrica les ocupacions irregulars d’habitatges i locals, 

especialment les que són orquestrades per organitzacions que s’aprofiten i lucren de la 

vulnerabilitat de moltes famílies i de les ocupacions il·legals que generen problemes i molèsties 

de convivència al veïnat. Però igual que diuen que s’ha de lluitar contra les ocupacions 

irregulars, consideren que aquesta lluita ha d’anar acompanyada de solucions als greus 

problemes d’habitatge que pateix la ciutat. En aquest sentit, havien demanat poder afegir una 

esmena a la proposició, on s’instés el Govern de Districte i el Govern municipal a trobar 

solucions de manera urgent per a les ocupacions motivades per una situació de vulnerabilitat 

social. Comenta que l’esmena finalment no ha estat acceptada, però consideren que era 

important, perquè el fenomen de l’ocupació és complex i per abordar-lo cal tenir en compte 

múltiples variables. Diu que en l’esmena el que buscaven era no identificar totes les ocupacions 

com un fenomen únic, perquè no totes les ocupacions són iguals, no totes estan motivades per 

la mateixa causa i no totes s’han de tractar des d’una perspectiva social.  

 

Continua expressant que la resposta que pretén impulsar la proposició no pot ser igual per a un 

narcopis que per a un pis de la Sareb buit des de fa dos anys i ocupat per una família sense 

recursos. Per tot això, manifesta l’abstenció del seu grup, i recorda que al Ple anterior es va 

aprovar una proposta del seu grup municipal que proposava crear un grup de treball per poder 

treballar totes aquestes matèries de l’ocupació i poder-hi donar una solució adequada a cada 

un dels fenòmens. 

 

La consellera Lourdes Vidrier Torralba, GMERC, manifesta que des del seu grup entenen 

que la proposta ho barreja tot, cosa que no els sembla justificada. Segons el Grup d’Esquerra, 

cal contextualitzar el fenomen en les seves diverses formes d’ocupació, perquè entendre l’arrel 

del fenomen és clau a l’hora de prendre les decisions més adequades, i aquí és molt important 

definir els perfils dels diversos ocupadors i ocupat. Entre els perfils d’ocupació cal discriminar 

clarament quins són aquells que fan de les ocupacions un negoci il·legal, ja sigui perquè 

realitzen activitats delictives a l’habitatge com a establiment de pisos o d’explotació de les 

dones, ja sigui perquè formen part d’una xarxa d’ocupacions que es dedica a vendre les claus a 



 

 

 

 

Districte de Sants-Montjuïc 

 
persones o famílies en situació de vulnerabilitat o a extorsionar el propietari per desocupar-lo. I 

consideren que cal diferenciar-les de les ocupacions realitzades per persones o famílies que 

s’hi veuen abocades perquè han de viure al carrer, sense disposar d’una alternativa 

habitacional i que, segons dades del 2019, són persones que no podien pagar un habitatge en 

un 75 per cent dels casos, la meitat amb menors, i que en un 60 per cent eren sol·licitants 

d’habitatge social.  

 

També creuen que cal discriminar els perfils dels tenidors dels habitatges ocupats. Segons 

dades també el 2019, el 82 per cent dels habitatges ocupats pertanyen a grans tenidors, el 70 

per cent a entitats bancàries i les violacions a domicili, ocupacions a domicili habitual o segona 

residència, oscil·len entre l’1 i el 5 per cent depenent de la font. Entenen, doncs, que la 

proposició de Ciutadans té com a únic objectiu contribuir a un alarmisme del tot interessat, per 

fer un relat criminalitzador i estigmatitzador d’una realitat molt diversa, molt complicada i que la 

immensa majoria de vegades desencadenants eminentment socials. Creuen que la llei té 

mecanismes suficients per sancionar aquestes irregularitats; consideren que la polèmica és 

interessada i que per això hi votaran en contra. 

 

El conseller Albert Deusedes Perelló, GMPSC, exposa que els dos grups de govern votaran 

en contra de la proposició, però des del Grup Socialista els agradaria fer un posicionament de 

vot clar. D’entrada, vol deixar alguns conceptes clars: que el seu grup i el Govern estan en 

contra de les ocupacions, està en contra de resoldre demandes socials urgents i punyents 

cometent il·legalitats, està en contra dels col·lectius que fan ocupacions delictives, que 

s’aprofiten dels més vulnerables i que amenacen veïns i veïnes que volen viure en pau, grups 

que generen un greu problema de seguretat i de convivència i que degraden l’espai que 

ocupen. Afegeix que el seu grup i el Govern no defugen les dificultats ni les complexitats, i el 

problema que s’està tractant, el de les ocupacions, és un problema difícil i complex. Per 

entomar el tema, consideren que cal una proposta de ciutat, no només de districte, que sumi 

majories i sigui un punt de trobada, que abordi la complexitat de la problemàtica i que es basi 

en la legalitat i que concreti solucions socials i policials a les ocupacions.  

 

Seguidament comenta que en aquesta línia, en el passat Ple de ciutat, es va aprovar una moció 

de Junts per Catalunya i un prec de Barcelona pel Canvi per crear un grup de treball específic 

sobre ocupacions amb representació de tots els grups, perquè elabori una proposta d’actuació 

municipal i elevi el ple per a la seva aprovació, i recorda que el Grup de Ciutadans s’hi va 

abstenir. 
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Demana que Ciutadans presenti la proposta en l’àmbit d’aquest grup de treball de ciutat i allà 

sigui treballada i considerada. Creuen que és l’espai on presentar i debatre el pla i poder 

elaborar una proposta conjunta, però també vol destacar alguns temes que no comparteixen 

del que el conseller Labrador ha comentat en els atesos de la proposició o que ja estan en 

marxa: ja s’està treballant en la devolució dels immobles ocupats il·legalment als seus 

propietaris de la manera més àgil i ràpida possible, com es demana; també recorda que ja hi ha 

serveis que atenen la necessitat d’informació i assessorament de les persones afectades per 

l’ocupació il·legal de la seva propietat; ja hi ha diàleg permanent entre la ciutadania i 

l’Administració a través de la Guàrdia Urbana i Mossos d’Esquadra i altres tècnics municipals 

que gestionen les queixes i incidències, proposant diversitat d’intervencions per a la millora de 

la convivència i, si és el cas, també aixecant actes policials i denúncies administratives. 

 

Recorda que des dels districtes es fa un seguiment de les ocupacions que generen queixes 

ciutadanes, bé perquè comporten activitat delictiva o perquè hi ha persones i famílies que 

necessiten o estan sent ateses per diferents serveis d’atenció social.  

 

El regidor del Districte, en nom de GMBeC, comenta que, tal com ha avançat el conseller 

socialista, el seu grup votarà en contra de la proposició de Ciutadans, perquè consideren que 

confon una vegada més dues realitats que no tenen res a veure, confon les ocupacions 

pacífiques de persones en situació de vulnerabilitat amb ocupacions violentes delictives de 

màfies, com els narcopisos, que són situacions que els preocupen, totes elles, però que 

requereixen respostes diferenciades. Creu que la consellera de Junts per Catalunya ha explicat 

molt bé aquesta diferència i el regidor la felicita, perquè considera que ha fet una bona 

intervenció i se sap la teoria, però que en la pràctica no aprovaria, perquè el mateix matí, 

justament, en el cas d’un gran tenidor al carrer Aragó, hi ha hagut un desallotjament de tres 

famílies vulnerables amb dotze furgons de la Brigada Mòbil. Per tant, demana també a Junts 

per Catalunya que ajudi a que aquests dispositius puguin ser el més proporcionals possibles en 

aquests casos de desallotjaments i que ajudin també en el reallotjament, perquè en aquest cas 

qui hi ha hagut de fer el reallotjament, com en tots els casos, ha estat l’Ajuntament de 

Barcelona. 

 

Demana al conseller Labrador que si realment li preocupa l’habitatge pensi més enllà de les 

ocupacions. En les ocupacions delictives es posaran d’acord, però li demana que pensi més 

enllà de les ocupacions, que deixi de criminalitzar les famílies en situació de vulnerabilitat, que 

és molt fàcil, perseguir els més vulnerables, i que se centri també a perseguir aquells que tenen 

poder. Li pregunta per què Ciutadans ha votat en contra de la regulació dels lloguers, per què 
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estan en contra de perseguir els fons d’inversió que acumulen centenars de pisos buits mentre 

estem en una situació d’emergència habitacional, per què han votat també sempre en contra de 

reduir els privilegis fiscals que tenen les SICAV i que d’alguna manera especulen amb 

l’habitatge. Considera que és aquí on hi ha l’arrel del problema de l’habitatge a la ciutat de 

Barcelona i al país.  

 

La proposició queda rebutjada amb els vots a favor de Ciutadans i Barcelona pel Canvi, en 

contra de Barcelona en Comú, Partit Socialista i Esquerra Republicana i l’abstenció de Junts 

per Catalunya. 

 

El conseller David Labrador Gabriel, GMCs, comenta que l’ocupació és il·legal, una altra 

cosa és que hi hagi gent a qui l’Administració ha de solucionar els problemes. Creu que els 

Serveis Socials s’han d’encarregar d’aquestes famílies vulnerables i per exemple recorda que 

la senyora Colau va prometre quan va arribar a l’Ajuntament habitatge digne i va prometre 

8.000 habitatges públics, però només se n’han fet 800. Finalment, diu que actualment hi ha 300 

famílies a la Mesa d’Emergència Habitacional que tenen adjudicat un habitatge i no el reben 

perquè no n’hi ha.  

 

-Proposició/declaració de grup del Grup Municipal BxCanvi: 

 

- Impulsar la construcció definitiva de totes les infraestructures adequades i necessàries 

(ascensors, rampes i altres elements) per facilitar el complet accés de les persones amb 

mobilitat reduïda i persones invidents, a les estacions de metro de plaça Espanya i Sants. 

- Traslladar amb urgència el present acord al Govern municipal de la ciutat perquè insti 

l’Autoritat del Transport Metropolità i el Departament de Territori i Sostenibilitat de la 

Generalitat de Catalunya a complir amb el Pla director d’infraestructures 2011-2020 i exigir 

l’inici de l’execució de les obres al més aviat possible. 

 

La consellera Alba Gómez Rodríguez, GMBxCanvi, presenta la proposició del seu grup 

afirmant que són conscients que la situació actual exigeix força en moltes àrees, però entenen 

que l’accés de les persones amb mobilitat reduïda no pot quedar en l’oblit, i l’excusa del que és 

urgent no pot tapar sempre el que és important. A continuació, passa a llegir els atesos i els 

punts de la proposició: «Atès que l’estació del metro de plaça Espanya i Sants situada en un 

punt neuràlgic del Districte i amb molta afluència de pas, tant de veïns com de turistes no 

disposen actualment d’infraestructures adequades i necessàries, com són ascensors, rampes i 
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altres elements d’accés per a persones amb mobilitat reduïda i persones invidents o les obres 

encara no s’han acabat; atès que en el Pla director d’infraestructures de 2011-2020 de 

l’Autoritat del Transport Metropolità inclou l’adaptació de totes les estacions de la xarxa de 

metro i s’han incomplert els terminis d’execució d’infraestructura, des de Barcelona pel Canvi 

proposen: 

- Impulsar la construcció definitiva de totes les infraestructures adequades i necessàries 

(ascensors, rampes i altres elements) per facilitar el complet accés de les persones amb 

mobilitat reduïda i persones invidents, a les estacions de metro de plaça Espanya i 

Sants. 

- Traslladar amb urgència el present acord al Govern municipal de la ciutat perquè insti 

l’Auditoria del Transport Metropolità i el Departament de Territori i Sostenibilitat de la 

Generalitat de Catalunya a complir amb el Pla director d’Infraestructures 2011-2020 i 

exigir l’inici de l’execució de les obres el més aviat possible.» 

El conseller David Labrador Gabriel, GMCs, diu que aprofitant la proposició de la companya 

de Barcelona pel Canvi ha d’indicar també que, pel que fa a la diversitat funcional i de fer 

accessibles les parades de metro, han tingut constància i coneixement que l’Ajuntament de 

Barcelona ha estat premiat pel  Comitè Espanyol de Representants de Persones amb 

Discapacitat pel seu diagnòstic del Pla d’accessibilitat i, com que aquest pla no ha estat rebut 

per cap grup municipal, demanen que els el facin arribar. Opina que, efectivament, fer 

accessibles les estacions de metro de plaça Espanya i de Sants és una cosa que els veïns fa 

molt temps que reclamen. Sembla que ara s’ha començat a fer la de la plaça Espanya, però no 

s’ha previst la de la plaça de Sants, i evidentment el seu grup hi està a favor, perquè és una 

exigència que els veïns i les entitats socials fa molt temps que demanen. 

 

La consellera Georgina Lázaro Fontanet, GMJxCat, comenta que les obres de plaça 

Espanya ja han començat. Les que encara no estan previstes són les de la plaça de Sants, que 

són una gran reivindicació dels veïns i veïnes del barri, i des del Departament de Territori s’és 

conscient d’aquesta reivindicació. Afegeix que les obres que s’han de desenvolupar a l’estació 

de plaça de Sants tenen molta complexitat tècnica, perquè l’estructura de l’estació dificulta 

poder encabir un espai per a escales i ascensors. Per tant, poder fer aquestes obres requeriria 

un pressupost major que el que es va pensar o preveure quan es va realitzar el Pla director 

d’infraestructures ja que caldria fer molta més obra en l’estructura del subsòl. De totes 

maneres, manifesta que s’està treballant per poder oferir una data properament. 
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La consellera Ling Masferrer Lletjós, GMERC, comenta que, en resposta a la proposta del 

grup de Barcelona pel Canvi, Esquerra Republicana hi votarà a favor. L’adaptació de les 

estacions a plaça de Sants i d’Espanya són un dels grans reclams per part del veïnat des de fa 

anys i consideren que Barcelona ha de ser referent com a ciutat accessible per a tota la 

ciutadania. Creuen necessari esforçar-se per aconseguir un accés universal, segur, eficient i 

que disposi d’una infraestructura, instal·lacions i material mòbil que s’adapti i millori el dia a dia 

de la ciutadania. 

 

Malgrat això, vol remarcar tres aspectes de la proposta. En primer lloc, el fet de l’ús de 

persones «invidents», perquè el terme no està inclòs dins el diccionari de l’Institut d’Estudis 

Catalans, i les organitzacions que treballen dins d’aquest àmbit, com es podria remarcar en 

aquest cas com a màxim referent l’ONCE, no fan ús d’aquest concepte, sinó que es reconeixen 

com a «persones cegues» o «amb una baixa visió», que és més clar i respectuós. 

 

Com a segon punt, informa que les obres, com han comentat els altres grups, es van iniciar el 

passat mes de juliol en el cas de la plaça Espanya. I, finalment, menciona que les obres 

depenen directament del Departament de Territori i Sostenibilitat. 

 

Per aquest motiu des d’Esquerra Republicana insten l’Ajuntament que segueixi treballant 

conjuntament amb el departament perquè acabin concloent amb èxit les obres esmentades. 

 

El conseller Ancor Mesa Méndez, GMBComú, dona les gràcies a Barcelona pel Canvi per la 

preocupació per la millora del transport públic de la ciutat. Considera que el que es necessita 

precisament és cada vegada més gent compromesa per apostar pel transport públic sostenible. 

Voldria posar en valor tota l’aposta que ha fet l’Ajuntament, decidida, per la sostenibilitat i la 

mobilitat de la ciutat, i particularment pel transport públic, i especialment al metro, i recorda que 

per fi, després de moltes dècades de reivindicació veïnal, han estat capaços el mandat passat 

de fer arribar el metro a la Marina.  

 

Afegeix que aquesta aposta ha estat decidida de fa temps, també per l’accessibilitat a les 

estacions de metro i a tot tipus de transport, també amb l’aposta pel tramvia, i l’accessibilitat de 

les estacions de busos. Pel que fa al metro, creu que es poden enorgullir i agrair que més del 

90 per cent de les estacions de la ciutat són totalment accessibles, tenen ascensors, escales 

mecàniques, etcètera. I creuen que evidentment les infraestructures proposades en la 

proposició són imprescindibles. Reconeix que al Districte hi ha un greu problema que 
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s’arrossega des de fa temps, que és precisament la reforma de l’estació de plaça Espanya i 

l’estació de plaça de Sants. 

 

Explica que afortunadament les obres d’accessibilitat a plaça Espanya ja estan en marxa i, pel 

que fa a les de plaça de Sants, des del Districte de Sants-Montjuïc continuen insistint des de fa 

anys perquè s’abordi ja la millora de l’accessibilitat tant central en el Districte i en el barri central 

dels Sants vell. Esperen que la Generalitat de Catalunya i particularment el conseller de 

Territori i Sostenibilitat, Damià Calvet, mostrin la preocupació necessària per aquesta necessitat 

del Districte, una necessitat històrica i que també s’escolti el veïnat d’Hostafrancs, que reclama 

que la infraestructura de plaça Espanya que ja s’ha iniciat, a més de donar tota l’accessibilitat a 

un centre comercial també ho faci pensant en el veïnat i en el comerç de Creu Coberta.  

 

També esperen que la Generalitat tingui tan clara l’aposta pel transport públic com hi està 

apostant la ciutat de Barcelona, i recorda que no s’ha d’oblidar que acabar la línia 9 és una 

urgència que necessiten des de fa anys. Manifesta el vot a favor del seu grup. 

 

La presidenta confirma el vot favorable també del GMPSC. 

 

La proposició s’aprova per unanimitat.  

 

D) 2. Precs 

 

-Es planteja pel Grup Municipal ERC : 

1. Que el Govern del Districte prengui la iniciativa de recuperar, en un ritme 

assimilable a la normalitat, la convocatòria de reunions, trobades i altres actes 

dels diferents òrgans i espais de participació política i cívica 

2. Que l’equip gestor del Govern optimitzi tots els recursos telemàtics o tecnològics 

per suplir les limitacions físiques que oportunament s’estan demanant a la 

ciutadania i a la societat 

3. Que l’autoritat pública del Districte ampliï els sistemes, vies i mecanismes de 

comunicació amb la resta dels actors polítics i la societat civil a fi de consolidar 

l’entesa política, garantir un clima social harmoniós i prevenir una eventual 

desafecció ciutadana. 
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El conseller Saoka kingolo Luzolo, GMERC, exposa el prec, que fonamenten teòricament per 

contextualitzar i circumscriure la proposta tenint en compte que la participació ciutadana està 

anivellada amb cinc elements d’ordre i d’una altra banda hi ha una altra teoria que marca els 

àmbits de participació ciutadana. Són dues teories universals. A partir d’aquí, fonamenten i 

circumscriuen la proposta. Pensen que la societat catalana en general i el Districte Sants-

Montjuïc en particular han demostrat de forma dilatada que són un poble amb experiència de 

participació i de creativitat. Aquest és un capital que s’ha de tenir molt en compte. 

 

Explica que en algunes trobades amb veïns i veïnes, entitats i ciutadans els ha arribat una 

petita preocupació, que és un cert alentiment en el que són les convocatòries d’una part dels 

òrgans participatius des de l’estructura del Districte, i també d’altra banda del que és la societat 

civil. En funció d’això, tenint en compte que la normativa existeix, només cal mirar les normes 

reguladores del funcionament dels districtes, d’una banda, i de l’altra el Reglament intern 

d’organització i funcionament del Districte, demanen al Districte de reprendre la iniciativa de les 

convocatòries, tant dels òrgans participatius com de la societat civil.  

 

Demanen, finalment, que s’optimitzin tots els recursos, tant telemàtics com tecnològics, per 

suplir les limitacions físiques de les activitats. 

 

El regidor del Districte respon en nom del Govern que li acceptaran el prec, però no perquè 

sigui una cosa que hagin de fer sinó perquè ja ho estan fent, i perquè estan d’acord que la 

participació política és un dret i que s’ha de preservar. Creu que això és el que han intentat fer 

les darreres setmanes i els darrers mesos. Explica que s’han convocat 11 òrgans de 

participació durant aquest temps, 11 trobades de participació, la majoria de forma telemàtica i 

fins i tot s’han inventat trobades exprés, ad hoc, en el moment de màxim confinament, com és 

«el regidor respon», i han pogut donar explicacions a la ciutadania de les preguntes i de les 

queixes que podia tenir.  

 

Per tant, creu que amb el màxim de normalitat possible procediran a la convocatòria dels 

òrgans de participació; que hi ha consells que ja s’han convocat, audiències públiques que 

també estan ja convocades, i que estan d’acord que s’ha de participar i així ho faran. 

 

S’accepta el prec. 

 

-Es planteja pel Grup Municipal ERC : 
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1. Que es traslladi a l’Ajuntament de la ciutat la necessitat d’actualitzar l’enquesta de 

victimització per aproximar el grau de coneixement de  la realitat social actual en 

un termini màxim de tres mesos,  

2. que per donar resposta a les diverses problemàtiques socials, s’impulsi a 

l’Ajuntament de la ciutat per generar els protocols d’actuació i les respectives 

cartes de serveis, i també una formació conjunta, específica i qualitativa de tots 

els cossos d’emergències, seguretat, agents cívics i educadors de carrer, de cara 

a poder fer una gestió complerta de la resolució dels conflictes, 

3. que s’exigeixi la integració en les polítiques de prevenció i seguretat els agents 

cívics i les educadores de carrer, promovent l’increment del seus recursos 

humans per atendre la ciutadania i els conflictes que a diari es denuncien, 

4. que en el termini de tres mesos i amb la participació de la ciutadania i els grups 

municipals de districte, s’elabori un pla de xoc de Districte, personalitzat barri a 

barri, per actuar davant les diferents  problemàtiques abans destacades, per tal de 

donar puntual resposta individualitzada en el temps i en la matèria als ciutadans 

que la reclamen, dotant dels mitjans, administratius, de gestió, d’inspecció i 

d’actuació a peu de carrer, utilitzant els mitjans existents de participació, 

mediació, d’assistència social i sancionadors, si s’escau, per donar àgil, eficaç i 

puntual resposta a les queixes sobre seguretat destacades per la ciutadania del 

nostre districte, simplificant actuacions i carregant amb els tràmits des de 

l’administració, simplificant els d’actuació ciutadana, 

5. i que recollint pormenoritzadament les dades i incidències sobre brutícia i resta 

de manteniment digne del espai públic denunciades, es respongui intervenint 

amb els equips d’inspecció necessaris i penalitzar quan calgui als concessionaris 

del servei, exigint-li la dotació de recursos adients al servei compromès, la 

immediatesa en l’atenció i la dignificació laboral dels seus empleats, donant 

compte trimestralment de les actuacions realitzades de forma territorialitzada per 

cada barri del Districte. 

 

El conseller Josep Joaquim Pérez Calvo, GMERC, exposa el prec. Explica que l’enquesta de 

Victimització es realitza des de 1985 per obtenir entre d’altres tasques de prevenció els 

indicadors que permetin millorar la gestió de la seguretat a la ciutat i els seus districtes. 

Manifesta que han presentat aquest prec per la constatació que la seguretat lidera l’índex de 
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preocupació ciutadana i és molt gran la quantitat dels indicadors analitzats ho demostra tot i els 

canvis que segur que s’han produït arran de la crisi de la COVID-19, que probablement han fet 

créixer encara més.  

 

D’una anàlisi detallada del prec i amb dades extretes de l’enquesta, volen demanar l’increment 

de recursos humans a tot l’entorn que configura la seguretat, que, com reflecteix la mateixa 

enquesta, afecta moltes altres àrees, i entre elles el manteniment de l’espai públic amb la 

neteja, l’enllumenat, el control del soroll, l’incivisme i totes les que afecten la percepció 

ciutadana de seguretat i que fan indestriable una cosa de l’altra.  

 

Consideren que la seguretat i el que significa la seva percepció, prevenció i tractament, la 

conformen molts elements que no poden oblidar-se ni disgregar-se si es vol fer efectiva. Explica 

que el prec conté apartats perquè es pugui entendre millor, no per multiplicar les sol·licituds. 

Creu que el fet que no es pugui acceptar el prec per un aspecte formal, com és fer la petició en 

cinc punts entrellaçats en lloc d’un de sol, va més enllà de la defensa legítima dels interessos 

de govern i no ho vol qualificar perquè creu que no cal. Insisteix que es faci una lectura 

propositiva i una millor comprensió del seu contingut. 

 

La consellera Esther Pérez Sorribas, GMBComú, respon el prec en nom del Govern, 

explicant que no l’accepten, no precisament perquè no estiguin fent la major part de les coses 

que planteja, sinó simplement perquè un prec, tal com està establert en el reglament de 

funcionament de Districte, ha de tractar un àmbit, no es pot barrejar l’Enquesta de victimització, 

que faci pública, amb la formació dels cossos policials, quan a més a més d’alguns d’aquests 

cossos policials l’Ajuntament de Barcelona no en té ni les competències i les té el Govern de la 

Generalitat, del qual forma part el grup que proposa el prec.  

 

A més a més, considera que barregen el tema de la neteja. Recorda que ja han avisat diverses 

vegades que els precs s’han de centrar en un àmbit. I repeteix que si no l’accepten no és 

perquè no estiguin d’acord amb algunes millores que ja estan treballant, sinó precisament 

perquè hi ha temes als quals no es poden comprometre per manca de competències o perquè 

no poden contestar de la mateixa manera el tema de la neteja o el tema de la difusió de 

l’Enquesta de victimització. 

 

El conseller Josep Joaquim Pérez Calvo, GMERC, respon precisant que quan parlen de 

cossos d’emergència, seguretat, agents cívics i educadors de carrer, no estan parlant 

evidentment de cossos de Mossos d’Esquadra, que depenen d’una altra administració, però no 
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per això s’ha de defugir regular i organitzar aquests cossos. Pel que fa a la neteja, que seria 

neteja i molts altres aspectes i àrees que tenen a veure amb la percepció de seguretat dels 

conciutadans, insisteix que la degradació dels espais públics contribueix a que aquesta 

percepció sigui cada vegada més creixent o menys. Considera que si es recullen totes 

aquestes àrees en un sol treball segurament es podria tirar endavant i millorar. 

 

No s’accepta el prec. 

 

- Es planteja pel Grup Municipal JxCat: 

Que el Govern del Districte de Sants Montjuïc acompanyi i recolzi a l’entitat (l’Esbart 

Ciutat Comtal) en la cerca d’un local on poder continuar realitzant la seva activitat, i 

explori les possibilitats existents en els espais dels que disposa el Districte i convingui 

de la millor manera a garantir que aquesta entitat pugui quedar-se al barri.  

 

La consellera Georgina Lázaro Fontanet, GMJxCat, exposa el prec, en relació amb una 

entitat que tothom coneix però que passa a presentar breument: l’Esbart Ciutat Comtal és una 

associació sense ànim de lucre que es dedica des de fa més de seixanta anys a la conservació, 

divulgació, preservació, creació i difusió de la dansa catalana d’arrel tradicional. És una entitat 

arrelada al Districte, sobretot concretament al barri d’Hostafrancs, i particularment en la seva 

festa major. L’esbart va ser el precursor en la recuperació del tradicional Ball de Rams, que és 

un dels elements centrals de la festa.  

 

Atesa la dificultat que té en aquests moments l’entitat de poder mantenir l’actual local, situat al 

carrer Miquel Bleach; atesa la necessitat que tenen de tenir un local d’assaig, també un espai 

físic on poder tenir tota el seu material, el seu attrezzo, que és un dels grans patrimonis que té 

l’entitat, i atesa la voluntat que té l’entitat de poder continuar al Districte, i de seguir realitzant la 

tasca als nostres barris, el grup formula el següent prec: que el govern del Districte de Sants-

Montjuïc acompanyi i doni suport a l’entitat en la cerca d’un local on poder continuar realitzant 

la seva activitat i explori les possibilitats existents en els espais de què disposa el Districte i en 

aquest sentit convingui de la millor manera a garantir que aquesta entitat pugui quedar-se al 

barri. Creuen que és una entitat que és un patrimoni per al barri, per tota la tasca que fa al barri, 

a la ciutat, i demanem al Govern que els ajudi en la voluntat de l’entitat de poder-se quedar. 

 

La consellera Esther Pérez Sorribas, GMBComú, respon que s’accepta el prec, que des del 

Districte hi estan donant suport. Explica que s’han reunit els responsables de l’entitat amb les 

persones responsables del Districte, en aquest tema, per veure exactament de què anava la 
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situació, com estava en aquell moment i veure quins passos s’havien de fer per poder facilitar 

els espais municipals que necessiten. Hi ha alguna proposta una mica concreta, al Casinet 

d’Hostafrancs, i per a infants a l’altell de Cotxeres, i s’ha d’acabar de concretar d’aquí a final 

d’any per poder aquests mesos tenir una alternativa. 

 

Explica que per a l’any vinent s’està treballant per poder fer els assajos al Casinet, per tal que 

estiguin a prop de la seva seu actual i també hi ha previstes algunes reunions amb el regidor i 

altres persones del grup de govern per veure també quines altres alternatives serien les millors 

i veure com està afectant el tema de COVID aquest tipus d’entitats. 

 

La consellera Georgina Lázaro Fontanet, GMJxCat, agraeix al Govern que accepti el prec, 

perquè és un tema que té una certa imminència, que necessiten una resposta a finals de 

novembre. Segons té entès encara no s’han reunit amb l’entitat, tenien una reunió el dia abans i 

finalment no va poder ser. Dubta de si té la informació correcta però insisteix que és un tema 

que corre bastanta pressa. 

 

La consellera Esther Pérez Sorribas, GMBComú, reitera que d’aquí a final d’any tenen 

aquesta alternativa ja concretada, per tant, d’aquí a final d’any hi ha un marge per poder anar 

treballant altres alternatives. 

 

- Es planteja pel Grup Municipal Cs: 

Que el Govern del Districte procedeixi a fer una actuació en els propers mesos a nivell 

de manteniment, neteja i seguretat al Mirador del Poble-sec, per evitar la contínua 

degradació que està patint la zona des de fa temps, i així poder recuperar l’espai per als 

veïns com una de les entrades més importants per desplaçar-se a la Muntanya de 

Montjuïc. 

El conseller David Labrador Gabriel, GMCs, exposa que atesa la degradació del mirador del 

Poble-sec, que els veïns reclamen des de fa temps; atès l’augment de la inseguretat de la 

zona, a part de la brutícia acumulada i l’evident falta de manteniment, que contribueixen que 

l’espai, que podria ser una entrada important a la muntanya de Montjuïc, estigui en una situació 

deplorable, tant que molts veïns eviten passar per allà; atesa la falta d’actuació per part de 

l’Ajuntament de Barcelona a pesar de les reiterades queixes rebudes i davant de la falta de 

resposta a les queixes, fa el prec següent: que el Govern del Districte procedeixi a fer una 

actuació en els propers mesos a nivell de manteniment, neteja i seguretat al Mirador del Poble-

sec, per evitar la contínua degradació que està patint la zona des de fa temps, i així poder 
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recuperar l’espai per als veïns com una de les entrades més importants per desplaçar-se a la 

muntanya de Montjuïc. 

El conseller Eudosio Gutiérrez García, GMPSC, respon el prec indicant que la pressió patida 

els pitjors mesos de la pandèmia en diferents zones del Districte per part de diversos col·lectius 

de persones sense llar, juntament amb el mal ús de l’espai públic d’alguns ciutadans incívics, 

va fer que el parc del Mirador del Poble-sec es degradés, però des de fa uns mesos diàriament 

hi ha un dispositiu de la neteja del parc, a primera hora, per recollir i netejar l’espai i les 

acumulacions derivades de les pernoctes. Explica que aquesta situació es manté durant el dia, 

evitant així situacions com les que s’havien vist de tendes i d’altres construccions muntades 

durant el dia a l’espai.  

 

Exposa que a causa de la pandèmia molts dels treballs que es duen a terme a parcs i jardins 

s’han hagut de retardar o frenar a causa de les mesures de seguretat sanitària imposades per 

als seus treballadors. Els equips de neteja vertical tenen previst operar en breu a les zones més 

complicades i exemptes del parc i s’està preparant un estudi d’acció per dur a terme una 

intervenció important a les zones verdes del mateix parc. 

 

Confirma que el Govern accepta el prec. 

 

El conseller David Labrador Gabriel, GMCs, agraeix que el Govern hagi acceptat el prec, i 

diu que no dubten que s’han fet algunes actuacions o que s’hagin previst futures actuacions, 

però des del seu grup municipal creuen que falta molt més perquè encara hi ha brutícia, falta de 

manteniment, queixes que les instal·lacions del parc infantil són molt antigues, que també es 

podrien millorar, encara hi ha persones sense llar i els serveis socials s’hi haurien de personar 

per veure què passa. Aquesta és, explica, la sensació que tenen els veïns, que encara falta 

molt per fer. Però agraeix l’acceptació del prec i espera que amb les mesures i les actuacions 

que es puguin fer millori la situació.  

 

- Es planteja pel Grup Municipal Cs: 

Que el Govern del Districte insti Parcs i Jardins a podar i revisar els arbres del carrer 

Sant Eloi del barri de la Marina de Port, ja que moltes branques d’aquests arbres, davant 

de la falta de poda, estan arribant a les finestres i balcons dels edificis adjacents, 

impedint en alguns casos que es puguin obrir aquestes finestres davant aquest fet. A 

més a més alguns arbres semblen malalts i contenen insectes en les seves fulles, els 

quals cauen sobre els vianants quan es desplacen per Sant Eloi. 
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El conseller David Labrador Gabriel, GMCs, exposa el prec manifestant que atès que fa molt 

temps que no es poden els arbres del carrer Sant Eloi del barri de La Marina de Port; ateses les 

queixes veïnals sobre aquest fet, ja que hi ha branques d’aquests arbres sense podar que 

arriben a finestres i balcons dels edificis i impedeixen que es puguin obrir; atès que també hi ha 

diversos casos a la zona d’arbres que sembla que estan malalts, i tenen insectes a les fulles 

que cauen sobre els vianants del carrer Sant Eloi, presenta el prec següent: que el Govern del 

Districte insti Parcs i Jardins a podar i revisar els arbres del carrer Sant Eloi del barri de la 

Marina de Port, ja que moltes branques d’aquests arbres, davant de la falta de poda, estan 

arribant a les finestres i balcons dels edificis adjacents, i impedeixen en alguns casos que es 

puguin obrir aquestes finestres, i a més alguns arbres semblen malalts i contenen insectes a les 

fulles, que cauen sobre els vianants quan es desplacen per Sant Eloi. 

 

La consellera Carolina López García, GMBComú, respon el prec afirmant que per a aquest 

tipus de consultes la forma més ràpida d’atendre el ciutadà és a través del formulari de la bústia 

ciutadana o a través d’un IRIS, que és una forma molt més ràpida de poder consultar aquest 

tipus d’acció. Diu que s’accepta el prec i informa de les accions previstes al carrer Sant Eloi: la 

poda dels arbres del carrer Sant Eloi es va dur a terme el març de 2018, la darrera; el dia 9 

d’octubre d’aquest any se n’ha fet una revisió i s’ha constatat que els arbres necessiten una 

poda de manteniment i per això s’ha inclòs el carrer a la campanya 2020-2021. Pel que fa als 

insectes, explica que s’han incorporat els arbres del carrer a la llista de tractaments per 

endoteràpia de la campanya 2020.  

 

El conseller David Labrador Gabriel, GMCs, agraeix l’acceptació del prec. Diu que és evident 

que la poda és necessària, i agraeix que s’hagi inclòs la zona en la poda pendent per a aquest 

any però recorda que de vegades Parcs i Jardins indiquen que ho tenen planificat i al final no 

s’acaba fent. Per això demana a l’Ajuntament que hi estigui a sobre. 

 

La consellera Esther Pérez Sorribas, GMBComú, explica que en els casos en què les 

branques poden entrar dins de les cases, s’ha d’escriure a la bústia ciutadana o a l’IRIS, perquè 

el que es farà en aquell carrer és una poda de manteniment. Es va posar el 2018, al març del 

2018 es va fer la poda habitual. En la campanya 2020-2021 hi haurà la poda de manteniment. 

Repeteix que si mentrestant hi ha arbres que estan entrant dins les cases la gent ha de fer és 

trucar a la bústia ciutadana o formulari IRIS, perquè llavors ja s’hi anirà expressament i no 

s’haurà d’esperar que acabi la campanya. 
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El conseller David Labrador Gabriel, GMCs, acaba dient que informarà d’aquest fet els veïns, 

per si han de reclamar via la bústia ciutadana. 

 

-Es planteja pel Grup Municipal BxCanvi: 

 

Que el Govern del Districte realitzi un estudi de la situació actual en matèria de punts de 

venda de drogues en pisos (narcopisos) al Districte per dimensionar el problema, donar 

informació tant al Consell com als veïns preocupats per aquest aspecte de seguretat i 

estableixi objectius concrets als quals arribar en els propers mesos pel que fa a reducció 

de narcopisos. 

 

La consellera Alba Gómez Rodríguez, GMBxCanvi, exposa el prec manifestant que la 

complicada situació que es viu al Districte pel tema dels narcopisos és una realitat que els 

veïns han expressat en més d’una ocasió. Han rebut la confirmació de l’existència de punts de 

venda de droga en narcopisos i la sensació d’inseguretat que genera i creuen que davant 

d’aquesta situació és necessari actuar. 

 

Exposa que a la Comissió de Presidència, Dret de Ciutadania, Participació i Seguretat de 

l’Ajuntament de Barcelona del mes de febrer es va aprovar, a petició de Barcelona pel Canvi 

elaborar un pla de lluita contra el narcopisos, però diu que fins ara no han vist cap pla genèric 

per a la ciutat, i encara menys un d’específic per al districte. El seu grup es mostra convençut 

que és molt important comunicar a la ciutadania la realitat i la dimensió de la problemàtica. I per 

això des de Barcelona pel Canvi demanen: que el Govern del Districte faci un estudi de la 

situació actual en matèria de punts de venda de drogues en pisos (narcopisos) al Districte per 

dimensionar el problema, donar informació tant al Consell com als veïns preocupats per aquest 

aspecte de seguretat i estableixi objectius concrets als quals arribar en els propers mesos pel 

que fa a reducció de narcopisos. 

 

El regidor del Districte respon el prec dient que està convençut que es tracta d’una iniciativa 

molt ben intencionada, perquè segur que tots els grups, malgrat les diferències ideològiques, 

estan en contra dels narcopisos i volen lluitar contra aquests elements que distorsionen els 

barris, la convivència als barris i que també atempten contra la salut de moltes persones, 

perquè els mateixos consumidors moltes vegades acaben sent víctimes d’aquesta màfia que es 

lucra amb aquesta activitat.  
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Però diu que no poden acceptar el prec per dues raons: primer, perquè no tenen competències 

sobre això, sinó que qui té competències per la persecució del tràfic de drogues en aquests 

temes de salut pública és la Generalitat, i en aquest cas els Mossos d’Esquadra de forma 

exclusiva. Explica que des del Districte es col·labora amb ells i estan molt contents de la feina 

feta, però a qui s’ha de demanar en aquest cas és als Mossos d’Esquadra. I, en segon lloc, 

manifesta que no poden acceptar el prec perquè no poden fer un estudi i lliurar-lo als veïns 

sobre l’existència d’aquests pisos perquè ells tampoc tenen la informació, perquè són 

investigacions policials del Cos de Mossos d’Esquadra i també perquè aquest estudi no pot ser 

públic, perquè no tindria cap mena de sentit, ja que podria ser utilitzat per les pròpies xarxes 

per tenir informació que moltes vegades està sota secret de sumari, és informació judicialitzada 

o sota investigació policial.  

 

No s’accepta el prec. 

 

D) 3. Preguntes 

 

- Es planteja pel Grup Municipal JxCat: 

Que el Govern del Districte de Sants Montjuïc ens digui quin és el seu capteniment en 

relació a l’espai veïnal de Can Batlló (quin calendari es preveu, quin pressupost, quines 

gestions s’estan realitzant...).  

 

La consellera Georgina Lázaro Fontanet, GMJxCat, formula una pregunta de Can Batlló, de 

l’espai dedicat a espai veïnal, perquè, atès que no es va preveure cap partida econòmica per 

rehabilitar una nau actualment abandonada per ampliar els espais veïnals, atès que es va oferir 

presentar el projecte als pressupostos participatius i avui en dia no se sap exactament doncs 

com anirà aquest procés, i atès el mal estat en què es troba aquesta nau cedida i que 

l’endarreriment de l’inici de les obres de remodelació pot suposar un augment significatiu del 

pressupost previst, volen saber quin és el capteniment en relació amb l’espai veïnal de Can 

Batlló, entenent quin és el calendari que es preveu, quin pressupost i quines gestions s’estan 

realitzant en aquests moments. Demanen que se’ls pugui fer la resposta també per escrit. 

 

El conseller Xavier Farré Perisé, GMBComú, comenta que estan treballant intensament per 

facilitar inversions en aquest espai. Remarca que no poden oblidar les condicions d’incertesa 

pressupostària que hi ha actualment en l’horitzó i la dificultat de poder assegurar un pla 

d’inversions sense que sigui un brindis al sol, però diu a la consellera que si actualitza la 
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informació sobre la qual basa la pregunta, potser preguntant inclús al mateix col·lectiu, veurà 

que s’està treballant a fons i trobant solucions de forma col·laborativa amb la plataforma veïnal i 

trobant solucions a les demandes plantejades actualment. 

 

-Es planteja pel Grup Municipal BxCanvi: 

 

Quines mesures es plantegen des del Districte en matèria de salut pública de cara a una 

segona onada? 

 

La consellera Alba Gómez Rodríguez, GMBxCanvi, exposa que atès que els últims mesos 

s’ha viscut una situació excepcional i ha canviat la vida de tothom, fins i tot hi ha hagut un 

confinament de tres mesos, atès que el virus encara no s’ha controlat i s’està a l’espera d’una 

nova vacuna que ajudi a superar-lo, ja que després de l’estiu hi torna a haver un augment de 

casos i dins del Districte hi ha un dels barris més perjudicats de Barcelona, atesa la situació 

actual s’ha de tenir en compte que hi pot haver una segona onada i un nou confinament, en 

nom del seu grup pregunta quines mesures es planteja el Districte en matèria de salut pública 

de cara a una segona onada. 

 

El conseller Jaume Gaixas Querol, GMBComú, respon la pregunta recordant que el 15 de 

juliol a proposta de l’Ajuntament es va crear l’Oficina de Salut, on participa l’Agència de Salut 

Pública i el consorci sanitari CatSalut, i és on es fa el seguiment i control i des d’on es 

coordinen les diferents actuacions en matèria de salut pública. Sobre què ha fet i que 

continuarà fent aquesta oficina tècnica, explica que, en primer lloc, l’oficina coordina totes les 

institucions implicades en el control dels casos de la COVID-19. En segon lloc, l’anàlisi 

continuada dels indicadors clau sobre contagis, hospitalitzacions i brots. Exposa la dada 

següent: l’agost passat hi havia de 1.400 a 1.600 casos positius a la setmana, i la setmana 

passada van ser 2.938 els casos nous a la ciutat, cosa preocupant. En tercer lloc, la reacció 

immediata, coordinada i informada davant d’una sospita del brot i altres alertes i, finalment, la 

comunicació necessària als professionals implicats i a la ciutadania.  

 

Afirma que mantindran actiu el projecte de quarantenes, que ha permès fer bons aïllaments 

d’aquelles persones que per condicions socioeconòmiques no poden fer-ho, facilitant recursos i 

allotjament temporal per als casos positius. També continuaran impulsant l’Oficina Integrada de 

Residències, que a hores d’ara és clau per al control i seguiment de l’epidèmia a les 

residències de la gent gran del Districte. I des del Consorci d’Educació, la creació de l’Oficina 

de Coordinació d’Espais dels Barris per a les Escoles, per concretar i gestionar les cessions i 
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usos prioritaris d’espais públics i d’equipaments. S’augmenta l’equip de civisme, que són els 

tècnics d’intervenció social que hi ha al territori per tenir més controlat què passa a l’espai 

públic. Fins ara n’hi havia quatre i s’ha augmentat a vuit fins a mitjans de novembre. Detalla que 

els plans d’ocupació ajuden en les entrades i sortides dels equipaments, control de fluxos, cues 

i també fan prospecció per l’espai públic. Són temporals, fins a finals d’any, amb una 

coordinadora i setze professionals. 

 

Afegeix que hi ha els agents cívics a les places dels jardins del barri de la Marina i Poble-sec i, 

per acabar, la Guàrdia Urbana reprèn el servei de vigilància a l’espai públic de 10 a 3 de la 

matinada. 

 

La consellera Alba Gómez Rodríguez, GMBxCanvi, agraeix la resposta, i diu que, tal com ho 

ha demanat abans la consellera Lázaro, també ella demana la resposta per escrit. 

 

D) 4. Seguiment de proposicions/declaracions de grup o precs. 

- Es planteja pel Grup Municipal JxCat: 

Que s’informi de l’estat d’execució de la proposició-declaració de Grup Municipal de 

JuntsxCat acceptat en sessió del Consell Plenari del Districte de Sants-Montjuïc de 3 

d’octubre de 2019: 

Que el districte de Sants-Montjuïc disposi de la presència suficient d’agents de la 

Guàrdia Urbana propis de districte al torn de nit i no pas d’una presència compartida 

amb districte de les Corts i Sarrià-Sant Gervasi com fins ara. 

La consellera Georgina Lázaro Fontanet, GMJxCat, explica que el seu grup va presentar 

aquesta proposició de seguiment tenint en compte que la seguretat és preocupant al Districte, i 

també tenint en compte l’anunci que es va fer recentment d’una incorporació d’agents de la 

Guàrdia Urbana i tenint en compte l’època de l’any que ara comença, en què es fa de nit abans 

no i que la manca de llum pot fer que certes zones del Districte tinguin punts negres o més 

insegurs. Per això porten el seguiment de la proposició que va ser aprovada tot just farà un any, 

en què es demanava disposar d’una presència suficient d’agents de la Guàrdia Urbana, els 

propis del torn de nit, i no pas d’una presència compartida amb el Districte de Les Corts i 

Sarrià-Sant Gervasi. Voldria saber, doncs, en aquests moments quines passes s’han fet al 

respecte. 
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La consellera Esther Pérez Sorribas, GMBComú, comenta que en aquests moments hi ha un 

increment de comandaments i agents que en una primera fase estaran a les unitats territorials 

de Ciutat Vella i l’Eixample. Després d’aquesta fase inicial es podrà reduir el nombre de 

districtes que s’hagin de cobrir a la nit amb la resta d’unitats. I a mitjà termini ja està plantejat 

que la unitat territorial de Sants-Montjuïc també disposi del seu propi torn de nit. 

 

La consellera Georgina Lázaro Fontanet, GMJxCat, agraeix la resposta i recalca que haver 

de compartir amb un Districte com les Corts i Sarrià amb un Districte tan extens com ho és el 

de Sants-Montjuïc, és complicat i esperen que properament puguin disposar d’aquest torn 

exclusiu per al Districte. 

 

- Es planteja pel Grup Municipal Cs: 

Que s’informi de l’estat d’execució de la proposició-declaració de Grup Municipal de Cs 

acceptat en sessió del Consell Plenari del Districte de Sants-Montjuïc de 9 de juliol de 

2020: 

 

Que el Govern del Districte coordini reunions permanents i puntuals, segons la 

necessitat, entre l’empresa gestora del Poble Espanyol, l’Associació d’Artesans 

(extensible també a l’Associació de Comerciants) i l’Ajuntament per buscar solucions 

per revertir els efectes negatius produïts per la crisi de la COVID-19. Així mateix, 

proposem que el Govern del Districte procedeixi a potenciar els tallers artesanals del 

Poble Espanyol, realitzant una campanya per promoure la visita del turisme nacional al 

recinte, especialment per part dels barcelonins, per contrarestar la previsible reducció 

del visitant internacional a causa de la situació actual produïda pel coronavirus. Aquesta 

campanya hauria de tenir en compte les peticions i idees de tots els participants en les 

reunions permanents que hem sol·licitat en aquesta proposta  

 

El conseller David Labrador Gabriel, GMCs, comença indicant que en general quan se li 

aprova una proposta deixa un marge de dos plens per fer-ne seguiment, però en aquest cas 

concret és molt urgent saber com va el tràmit, perquè des que es va fer al juliol encara han 

tancat més negocis. Per això demana saber quines actuacions s’han dut a terme relacionades 

amb la proposta aprovada pel Consell Plenari del Districte de Sants-Montjuïc celebrat el passat 

9 de juliol, que deia: «que el Govern del Districte coordini reunions permanents i puntuals, 

segons la necessitat, entre l’empresa gestora del Poble Espanyol, l’Associació d’Artesans 

(extensible també a l’Associació de Comerciants) i l’Ajuntament per buscar solucions per 

revertir els efectes negatius produïts per la crisi de la COVID-19. Així mateix, proposem que el 
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Govern del Districte procedeixi a potenciar els tallers artesanals del Poble Espanyol, realitzant 

una campanya per promoure la visita del turisme nacional al recinte, especialment per part dels 

barcelonins, per contrarestar la previsible reducció del visitant internacional a causa de la 

situació actual produïda pel coronavirus. Aquesta campanya hauria de tenir en compte les 

peticions i idees de tots els participants en les reunions permanents que hem sol·licitat en 

aquesta proposta».  

 

La consellera M. Ángela Boix Junyent, GMPSC, respon el grup de Ciutadans explicant que 

des del mes de juny estan treballant conjuntament amb tots els actors del Poble Espanyol, han 

fet reunions conjuntes i per separat amb els diversos implicats escoltant les seves necessitats 

particulars però que en aquest moment el problema és més com ells gestionen les seves 

necessitats particulars amb la gestora que no pas el que es pot fer des del Govern. Explica que 

els han fet de pont perquè les visions puguin ser totes favorables en funció de la necessitat de 

cada actor. Tot i ser un equipament de ciutat i de tenir un conveni signat a llarg termini de de 

l’Àrea de Patrimoni amb l’empresa gestora, s’ha inclòs el Poble Espanyol en el circuit: en el 

Consell de la Muntanya de Montjuïc, en la ruta de museus de la muntanya, al Consell de 

Promoció Econòmica, en el projecte Turisme Kilòmetre zero, en el circuit de publicitar les seves 

activitats quan facin les fires i esdeveniments i també es puguin incloure a les fires que es fan a 

la Creu Coberta i a Sants en el moment que això sigui possible.  

 

Afegeix que també estan treballant perquè ells volen organitzar unes jornades artesanes i el 

Govern els ajudarà. A partir d’aquí estan treballant perquè s’elabori un projecte de viabilitat que 

reculli totes les necessitats dels artesans, restauradors i comerciants. Tot això s’està fent 

juntament amb l’Àrea de Promoció Turística de l’Ajuntament de Barcelona, amb la Regidoria de 

Comerç i amb el Districte de Sants-Montjuïc.  

 

Remarca diu que un cop tinguin tota la informació i tot estigui més estructurat no tindran cap 

inconvenient per informar-ne els grups municipals i tots els veïns, però la feina és lenta i els 

mateixos artesans reconeixen que la col·laboració i participació del Govern ha sigut molt activa 

i l’agraeixen però també veuen que ells han d’anar a un altre ritme que possiblement és més 

lent del que tots voldrien. Explica, finalment, que avui mateix ha parlat amb el director del Poble 

Espanyol i li ha comentat que tancaran durant quinze dies donant compliment a la normativa de 

la Generalitat per les mesures COVID. 

 

El conseller David Labrador Gabriel, GMCs, agraeix la informació i demana que si hi ha 

informació nova se li faci arribar. 
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La presidenta agraeix l’esforç i la paciència de tots els assistents i els emplaça a retrobar-se 

ben aviat a l’audiència pública. 

 

S’aixeca la sessió a les 21:45 hores. 

 

El Secretari        Vist i Plau 

         La Presidenta del Consell 

 


